
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 

Készült: Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Városháza 
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Jelen vannak: Stayer László polgármester 
 6 települési képviselő: 
 Antal Ferenc, Borda Tamás, Dr. Harikné dr. Havasi Beáta 

alpolgármester, Juhász Miklós, Makovinyi Sándor, Smelkó István 
 Dr. Bagó József jegyző  
 Rajkó Győzőné osztályvezető, Pénzügyi és Vagyonkezelői Osztály 
 Klagyivik Mária jegyzőkönyvvezető 
 Tanácskozási joggal meghívottak:  
 Csuka László tagintézmény-vezető, RMAMI Szécsényi Tagintézménye  

(1. napirendi pontnál) 
 Filkor Lajos igazgató, Lipthay Béla Mezőgazdasági Szakképző Iskola 

(2. napirendi pontnál) 
 Velenczei Norbert ügyvezető, AGRO-HELP Kft és Városüzemeltetési Kft. 

(4. napirendi pontig)  
 Percze Nándor, Zöld Élet Szociális Szövetkezet  

(4. napirendi pontig) 
 

Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti a megjelenteket, a kamerákon keresztül köszönti Szécsény város 
lakosságát, illetve az interneten városunk iránt érdeklődőket. Megállapítja, hogy a 
megjelent 7 fővel a képviselő-testület határozatképes, és az ülést megnyitja (1520 
órakor). Dr. Pintér Sándor és Varga Béla képviselő urak igazoltan vannak távol.  
A meghívóban jelzett pontokat javasolja az ülés napirendjére venni. Az egyebekben 
kéri megtárgyalni a Csillagküldöttek Közhasznú Egyesület földterületi kérelmét, 
illetve a közvilágításhoz kapcsolódó előterjesztést. E két ponthoz az ülés előtt az írásos 
anyagot kiosztottuk. Szóban szeretne még két napirendet előterjeszteni, egyiket a 
testületi ülések tévéközvetítésével, a másikat a többcélú kistérségi társulás 
vagyonfelosztásával kapcsolatban. 
Kérdezi, hogy egyebek keretében kíván-e valaki szólni. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

A várkerti tóval kapcsolatban akar egy javaslatot tenni. 

Borda Tamás képviselő 

Egy meghívást szeretne tolmácsolni a képviselő-testület és a lakosság felé.  

Juhász Miklós képviselő, a Szociális Bizottság elnöke 

Köszönet szeretne mondani valamiért.  
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Stayer László polgármester 

Jelzi, hogy „A Köz Szolgálatért” kitüntetés adományozására vonatkozó előterjesztést 
és a lakásbérleti ügyeket zárt ülés keretében fogja a testület tárgyalni.  
Kéri, hogy aki az elmondattak szerint elfogadja az ülés napirendjét, kézfenntartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület az alábbi napirendet egyhangúlag elfogadta: 
 
Napirend: 
1.  Tájékoztató a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola Szécsényi 

Tagintézménye tanévindításáról 
2. Tájékoztató a Lipthay Béla Mezőgazdasági Szakképző Iskola és Kollégium 

tanévindításáról 
3. Előterjesztés Szécsény város településszerkezeti tervéről, építési szabályzatáról, 

épített és természeti környezet helyi védelméről 
4. Tájékoztató a 2013. évi közmunkaprogramok időarányos teljesítéséről  
5. Előterjesztés a helyi önkormányzatok működőképessége megőrzését szolgáló 2013. 

évi kiegészítő támogatás igényléséről 
6. Előterjesztés a Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde alapító okiratának 

módosítására 
7. Előterjesztés a helyi adókról szóló 21/1991.(XII.17.) önkormányzati rendelet 

módosítására 
8. Egyebek 
 8.1. Előterjesztés a Csillagküldöttek Közhasznú Egyesület földterületi kérelméről 

8.2. Előterjesztés a város közvilágításának villamos energia beszerzésére kért 
ajánlatok elbírálására 

8.3. Előterjesztés a többcélú kistérségi társulás megszűnésével és 
vagyonfelosztásával kapcsolatos kérdésekről 

8.3. Előterjesztés a testületi ülések tévéközvetítéséről  
8.5. Képviselői kérdések, bejelentések (hozzászólók: Dr. Harikné dr. Havasi Beáta 

alpolgármester, Borda Tamás képviselő, Juhász Miklós képviselő, a Szociális 
Bizottság elnöke) 

 
 
Napirend előtt:  
- Polgármester tájékoztatója a legutóbbi soros ülés óta történt eseményekről, a 
meghozott képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról 

Stayer László polgármester 

„Tisztelt Képviselő-testület! 
A legutóbbi, munkaterv szerinti ülésünket 2013. augusztus 27-én tartottuk, a fontosabb 
tárgyalásokról, eseményekről az alábbi tájékoztatást adom: 
- Augusztus 28-án a Kelet-Nógrádi Hulladékrekultivációs Társulás egyeztető 
tárgyalásán vettem részt Salgótarjánban. 
- Augusztus 29-én a Szécsényi Szennyvíz-Agglomerációs Önkormányzati Társulás 
társási ülésen voltam. 
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- Szeptember 1-jén, az új oktatási intézmény, a Páter Bárkányi János Katolikus Óvoda, 
Általános Iskola és Gimnázium-, majd szeptember 2-án délelőtt a II. Rákóczi Ferenc 
Általános Iskola, Gimnázium és Szakközépiskola tanévnyitó ünnepélyén vettem részt. 
Ugyanezen a napon délután rendkívüli képviselő-testületi ülést tartottunk. 
- Szeptember 3-án, Csongor és Pió testvéreket fogadtuk jegyző úrral, majd délután 
illusztris vendégek jártak itt Szécsényben. Hollókő mellett további kilenc világörökségi 
település képviselője látogatott el hozzánk. Angliából, Spanyolországból, 
Lengyelországból, Észtországból, Romániából, Csehországból, Lettországból voltak itt 
küldöttek, akik egy hollókői program keretében töltettek el több időt Hollókőn, és egy 
késő délutánt, estét itt is eltöltöttek, és nagyon tetszett nekik a városunk. Úgy 
gondolom, hogy méltán vagyunk rá büszkék. 
- Szeptember 4-én, a II. Rákóczi Ferenc Kertbarát Kör termékbemutató megnyitóján 
vettem részt.  
- Szeptember 6-án, alpolgármester asszonnyal a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti 
Iskola tanévnyitó ünnepélyén vettünk részt. 
- Szeptember 10-én rendkívüli képviselő-testületi ülést tartottunk. 
- Szeptember 11-én a Közbiztonsági Közalapítvány ülését tartottuk, azon vettem részt. 
- Szeptember 12-én, Szécsény Térsége Humánszolgáltató Intézményfenntartó Társulás, 
majd a Szécsény Kistérség Önkormányzatainak Többcélú Társulása ülését vettem 
részt.  
- Szeptember 12 és 19 között, egy 6 főből álló középiskolai tanulói csoport, Babinszky 
Andrea, a Városfejlesztő Kft. projektmenedzsere vezetésével Varsóban töltött el egy 
hetet egy diák konferencián. A fiatalok nemzetközi műhelymunkán vettek részt, „Együtt 
biztonsággal érünk földet” címmel volt ez a rendezvény, ahová nagyon sok országból 
érkeztek fiatalok. Egy pályázat keretében volt lehetőség ezeket a fiatalokat, akik 
egyébként tevékenységükkel rászolgáltak erre az elismerésre, ilyen formában tudtunk 
nekik a tevékenységüket honorálni, hogy térítésmentesen vehettek részt ezen az 
egyhetes programon. Nagy élményekkel tértek haza, a Szécsényi Napló 
magazinműsorában erről majd egy hosszabb film is levetítésre kerül. 
- Szeptember 13-án érkezett hozzánk testvértelepülésünk Niepolomice delegációja, 
őket fogadtuk, és a szüreti felvonuláson, ami a rossz idő miatt most sajnos kicsit 
meghiúsult, és a Rákóczi napok rendezvényen vettek részt ők is. Az itt tartózkodásuk 
ideje alatt egy testvér települési együttműködési megállapodást írtunk alá ünnepélyes 
keretek között. Reméljük, hogy hosszú távú és nagyon tartalmas együttműködés lesz a 
két település között. Ennek például már megtestesült formája volt hétvégi „Két híd 
futás” rendezvénysorozatunk, ahová már Niepolomiceből is érkezett ide versenyző.  
- Szeptember 15-én nagyon sokan várták Tresó Gábor ultra-maraton futót, aki Nógrád 
megyét - nagyon csúnya szó - keresztbe-kasul átfutotta, és Szécsényen is keresztül 
haladt. Egy sajnálatos sérülés miatt egy kicsit később érkezett meg, ezért két részletben 
futottak az őt várók. Volt, aki futva, volt aki biciklivel, és volt aki lovon kísérte őt 3-4 
kilométeren keresztül itt Szécsényben. Szívből gratulálunk Tresó Gábor úrnak a kiváló 
sportteljesítményhez. 
- Szeptember 17-én, a Nemzeti Rehabilitációs Hivatalban jegyző úr vett részt egy 
tájékoztatáson, ahol a Biztos Kezdet Gyerekház működésével kapcsolatban tartottak 
tájékoztatást. 
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- Szeptember 17-én, a szociális városrehabilitációs pályázatunk építési munkálataira 
vonatkozó szerződés megkötésére került sor. 
- Szeptember 18-án Szécsény Kistérség Önkormányzatainak Többcélú Társulása ülését 
tartottunk a kistérség polgármestereivel. Itt egy nagyon rövid kitérőt tennék ezzel 
kapcsolatban. Erről már tájékoztatást adtam a képviselő-testületnek, hogy ennek a 
társulásnak a megszűnését kimondtuk, és jelenleg a társulás vagyonának felosztásával 
kapcsolatban folynak tárgyalások.  
- Szeptember 19-én, a „Helyi esélyegyenlőségi programok elkészítésére felkészítő 
képzés önkormányzati közalkalmazottak/köztisztviselők részére” című képzés 
ünnepélyes tanúsítványátadására került sor a múzeumban, melyen jegyző úr képviselte 
a város vezetését. Jómagam a Szennyvíz - Agglomerációs Önkormányzati Társulás 
ülésén-, valamint az Észak- Nógrád Vízmű-kezelő Társulás ülésén vettem részt.  
- Szeptember 20-án, a Tűztorony nyílászáróinak cseréje befejeződött. Ezen a napon 
délután Bakos Ferenc és Bakos Tamara kiállításának megnyitó ünnepségén vettem 
részt a művelődési házban. 
- Szeptember 21-én, szombaton „Összefogás az áldozatokért” című konferencián, 
Bánkon, jegyző úr képviselte önkormányzatunkat. Ugyanezen a napon nagyon gazdag 
program volt itt a városban, hiszen délelőtt a belvárosban először egy duatlon, majd 
egy kerékpáros verseny került megrendezésre. Délután a „Templomok éjszakája” 
rendezvényre került sor a Keresztény Értelmiségiek Szövetsége Szécsényi 
Csoportjának szervezésében, ahol a katolikus és az evangélikus közösség együtt vett 
részt a programokon. Egy felemelő nap volt, rendkívül gazdag programokkal. 
- Szeptember 22-én, ahogy már említettem, az „Utómentes Nap” keretében került 
megrendezésre első alkalommal, Smelkó István képviselő úr ötletére indult el ez a 
kezdeményezés, a Két Híd futóverseny. Nemzetközi verseny volt, hiszen az előbb 
említett lengyel résztvevőn kívül Szlovákiából is érkeztek vendégek. Egy nagyon jó 
hangulatú, színvonalas verseny volt, és bízom benne, hogy hagyományt tudunk ezzel 
teremteni, és a jövő évben még többen fognak ezen a rendezvényen részt venni.  
Itt szeretném megköszönni valamennyi program szervezőjének az áldozatos munkáját, 
mert akik esetleg csak résztvevői egy ilyen programnak, azok lehet, hogy elképzelni 
sem tudják, hogy mennyi munka egy-egy ilyen programnak a pontos, precíz 
előkészítése. Azoknak a programoknak a végrehajtása, gondoskodás a biztonság 
részéről, tehát egy nagyon összetett feladat, és nagyon sokan önzetlenül teszik oda 
magukat egy-egy ilyen rendezvényhez, úgyhogy innen szeretném valamennyi 
képviselőtársam nevében megköszönni az ő munkájukat. Köszönjük szépen! 
- A tegnapi napon pénzügyi bizottsági ülést tartottunk, ma pedig az Oktatási, 
Művelődési és Sport Bizottság, valamint a Szociális Bizottság tartotta meg ülését, a 
testületi ülések előterjesztéseinek előzetes megtárgyalása tárgyában.  
Tájékoztatom továbbá tisztelt Képviselőtársaimat, hogy a 2013. augusztus 27-én 
megtartott soros ülés, és az azóta tartott rendkívüli testületi üléseken hozott 
határozatok végrehajtására a szükséges intézkedéseket megtettük. 
Kérem tájékoztatóm elfogadását! 
Kérdezem, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban van-e valakinek kérdése, kiegészíteni 
vagy hozzáfűzni valója?” 
 
Hozzászóló nem jelentkezett, a képviselő-testület a tájékoztatót tudomásul vette. 
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1.  Tájékoztató a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola Szécsényi 
Tagintézménye tanévindításáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Csuka László tagintézmény-vezető 
 

Stayer László polgármester 

Tisztelettel köszönti az ülésen megjelent Csuka László tagintézmény-vezető urat. 
Kérdezi, hogy kíván-e szóbeli kiegészítést tenni az írásos anyaghoz, amit ezúttal 
megköszön. Az elmúlt testületi ülésen vetődött fel, hogy a városban működő 
valamennyi oktatási intézmény tanévkezdéséről tájékozódjon a képviselő-testület, és a 
lakosok is biztos kíváncsiak rá. Átadja a szót az előterjesztőnek. 

Csuka László tagintézmény-vezető 

Köszöni a lehetőséget. Úgy véli, a lényeget leírta, ha a képviselő-testület részéről 
kérdés merül fel, szívesen válaszol rá.  

Stayer László polgármester 

Az előterjesztést megtárgyalta az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság is, kéri 
elnök urat, tájékoztassa a testületet az álláspontjukról. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság megtárgyalta a tájékoztatót és tudomásul vette. Néhány kérdés felmerült, 
ezt most szeretné feltenni. A bizottság úgy vette észre, hogy a létszám csökkenőben 
van, és hangszeres oktatás is gyakorlatilag a fele létszámnál érvényesül. Az iskolának 
a másik fele, ugye művészeti iskola lévén, a színjáték illetve képzőművészet, satöbbi. 
Kérdése, mit lehetne tenni, hogy ez a zenei képzést növekedjen, hiszen a köznyelvben 
csak zeneiskolaként emlegetjük, mert zeneiskolaként is lett létrehozva. Kérdésként 
merült fel még a bizottsági ülésen, hogy a népzene, a népi hangszerek képzése miért 
nem valósult meg az elmúlt 22 év alatt? Hiszen a zeneiskola alapításakor ez egy 
kardinális kérdés volt, ezt szeretette volna a képviselő-testület akkor is. Továbbá 
indokolttá tenné, hogy két néptáncegyüttesünk van, akiknek igencsak sok pénzt kell 
kifizetni azért, hogy zenekarokat hozzanak a városba. Nem titkolt célja volt ez az 
akkori képviselő-testületnek, hogy egy ilyen zenekarunk legyen, és ezt kinevelhette 
volna már a zeneiskola.  

Csuka László tagintézmény-vezető 

Az első kérdés a klasszikus zenére vonatkozott - azért van csökkenő félben, mert több 
tanár is nyugdíjba ment már, és utána nem tudtak felvenni helyére más tanárokat, és az 
tanszak meg is szűnt, ilyen a hegedű tanszak, amely az elmúlt években szűnt meg. 
Nagyon úgy volt, hogy most a fuvola tanszak is meg fog szűnni, de az utolsó 
pillanatban sikerült a Kormányrendelet alapján, ez a nyugdíjasok foglalkoztatását 
megoldotta, úgyhogy a tanárnő vissza tudott jönni tíz órában, így a fuvola tanszak 
tovább működhet. Az előző években próbáltak azért nyitni más hangszeres tanszakok 
felé. Például azt gondolta, hogy a trombita nagyon népszerű lesz, pár évvel ezelőttig 
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működött a trombita tanszak, de aztán elfogyott a gyermek, és a trombitatanár is így 
elment. Tehát ez igényfüggő is, hogy mire van igény, és azt gondolja, hogy 
legnépszerűbb tanszak a gitár, azután esetleg jön a zongora és a fuvolatanszak. Ez az 
elsődleges oka, hogy megszűnnek klasszikus zenei tanszakaik, egyrészt a nyugdíjba 
vonulás miatt, másrészt pedig az érdeklődés csökken, ez az igazság.  
A népzene tanszakot az elején szerették volna, a Dűvő együttes tagjai jártak ki annak 
idején, de itt is az lett a probléma, hogy két-három évig működött, de mivel csak 
hegedű tanszak, ezért zenekarra nem is tudtak gondolni, mert egy hangszerre nem 
lehet népi zenekart létrehozni. Hogy a többi művészeti ág népszerűbbé vált, mint a 
zeneoktatás, ennek több oka lehet. Úgy gondolja, hogy ott közösségben vannak, 
csoportban vannak, közösségi élményeik nagyobbak, és az talán jobb. Nagyon 
népszerű volt az elmúlt évekig, és a zeneiskola több mint a felét a színjáték és 
képzőművészeti tanszakon tanulók tették ki. Az idei évtől van változás, a csökkenő 
létszám azt mutatja, hogy két tanár, akik a színjáték tanszakon tanítottak, már csak 
óraadóként tudják folytatni munkájukat, ezért a létszám majdnem a felére csökkent a 
színjáték tanszakon is. Tehát ez az oka, hogy a tavalyi 240-250 fő most kétszáz alá 
csökkent. A korábbi oka pedig a néptánc tagozat kiválása, igaz ez már tíz évvel 
ezelőtti, de volt olyan, hogy háromszáz gyermek járt a szécsényi zeneiskolába. 
Úgy gondolja, hogy az igényeket ki tudják elégíteni, várják a gyerekeket, akik 
szeretnének zenét tanulni, vagy más művészeti ágon tanulni, azokat tudják fogadni, és 
tudnak velük foglalkozni. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Két dolgot szeretne kiemelni, ami az előterjesztésben is szerepel. Szülőként is 
mondhatja, hogy köszönettel fogadták, hogy az alsó tagozatos gyerekek oktatása az 
általános iskolában is megvalósulhat, hiszen problémát jelentett a két intézmény 
közötti közlekedésük. A másik pedig, hogy a képviselő-testület figyelmébe szeretné 
ajánlani, hogy jogszabályi változás következett be, és a tandíjaknak a 30 %-át az 
önkormányzat kapja meg, majd a Balassagyarmati Önkormányzaton keresztül tudjuk 
igényelni, de ezt az összeget nyilván jó célra tudjuk fordítani, és lehet, tudunk ezzel 
segíteni a művészeti oktatásnak, és esetleg a létszám növekedését is eredményezheti.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Első kérdése szintén a létszámadatokra vonatkozott volna, de arra már kellő mértékben 
megkapta a képviselő-testület az igazgató úrtól a választ. Kérdezi, hogy a térségben 
jelenlévő Hibó Zeneiskola jelenléte jelent-e konkurenciát a szécsényi tagintézmény 
számára? 

Csuka László tagintézmény-vezető 

Bizonyos művészeti ágakon igen, de a zeneművészeti ágban nem. Mivel ott elsősorban 
képzőművészetben, táncban, moderntáncban folyik oktatás, ami náluk nincs, ezért nem 
veszik észre igazából. Azt gondolja, hogy inkább kiegészíti egymást a két iskola a 
művészeti ágakban. 
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Stayer László polgármester 

A szécsényi iskola, a Rózsavölgyi Márk Alapfokú Művészeti Iskola tagintézménye, 
ezért kérdezi, hogy a balassagyarmati intézményben sincs népzenei képzés. 

Csuka László tagintézmény-vezető 

Nincs. Csak Salgótarjánban és Pásztón, illetve Karancslapujtőn működik népzenei 
tanszak, és igazából csak salgótarjáni iskola olyan, hogy ki tudjon nevelni egy 
zenekart, természetesen sok-sokévi képzés után. Szécsényben ennek nem volt 
hagyománya, talán ezért nem is tudott kialakulni. De a feltételeit meg lehetne 
teremteni oly módon, hogyha tanárokat tudnának idehozni, meg hát a gyerekek 
érdeklődését ilyen irányba terelgetni, mert hozzá kell tennie, hogy az érdeklődés sem 
volt valami nagy. 

Stayer László polgármester 

Véleménye szerint jó lenne egy igényfelmérést készíteni a lakosság körében, hogyha 
egy ilyen indulna, akkor lenne-e erre fogékony kereslet, tehát fel tudnánk-e tanulókkal 
tölteni ezt. Mert ha van rá igény, akkor az önkormányzatnak meg az iskolának az a 
feladata, hogy ehhez a feltételeket megteremtse. Hiszen azért alapfokú művészeti 
oktatásról van szó, ami kötelező feladatunk közösen. Ebben kéri az iskola 
vezetőségének az együttműködését, hogy járjunk ennek utána, és úgy véli, ami 
támogatást ehhez a képviselő-testület meg tud adni, azt meg is fogja adni. 
Néptánccsoportjaink vannak, és nem mindegy, hogy jelentős összegekért kell zenekart 
idehozni. Ha nem is most, de előregondolkodva, egy pár év múlva ez megoldható 
lenne.   
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, megköszöni igazgató úrnak a tájékoztatóját, 
és az intézmény valamennyi dolgozójának, pedagógusának és a gyermekeknek is 
sikeres tanévet kíván.  
 
Ezek után Csuka László tagintézmény-vezető elhagyta az üléstermet.  
 
 
2. Tájékoztató a Lipthay Béla Mezőgazdasági Szakképző Iskola és Kollégium 

tanévindításáról 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Filkor Lajos igazgató 

 

Stayer László polgármester 

Köszönti az ülésen megjelent Filkor Lajos igazgató urat, és megköszöni neki az írásos 
előterjesztését. Kérdezi, hogy kívánja-e szóban kiegészíteni a tájékoztatóját. 

Filkor Lajos igazgató 

Amennyiben van rá lehetőség, akkor feltétlenül, mivel csak a nyers számokat közölte 
írásos tájékoztatójában. Először is elnézést kér, amiért a bizottság ülésén nem tudott 
részt venni, de a Vidékfejlesztési Minisztériumba kellett mennie, éppen az iskola 
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sorsáról, illetve szakmacsoportokkal való döntésekkel kapcsolatban. Pár percben 
szeretné vázolni az iskola közelmúltját, jelenét és jövőjét. Azt gondolja, hogy ebbe 
Szécsény Város Önkormányzata kevésbé volt ebbe beavatva, mivel fenntartói 
viszonyban nem volt az iskolával. Hat éve történt egy elég komoly szemléletváltás az 
intézményben, az volt a célja, hogy a megyében, hátha nem is dobogós helyen, de 
viszonylag ott legyenek nagy súllyal a szakképzési rendszerben, mármint tanulói 
létszám alapján. Sikerült is, egy bő ötven százalékkal emelték a tanulói létszámukat, 
most 470 főnél tartanak, de változott a köznevelési törvényben a szemlélet, nem volt 
már szempont, hogy 500 fő fölött egyéb kedvezményeket kapnak az iskolák, úgyhogy 
ezen el kellett gondolkodniuk, hogyha nincs normatív támogatás, akkor mi legyen az 
irány. Úgyhogy valószínűleg a későbbiekben tudatosan már nem növelik tovább a 
létszámot, lehet, hogy inkább csökkentik. Ennek két oka van: augusztus 1-jétől a 
Vidékfejlesztési Minisztérium fenntartása alá került az intézmény, ez egy elég komoly 
harc volt, és innen köszöni mindazoknak, akik segítették az intézményt ebben, ugyanis 
ha ez nem következett volna be, akkor le kellett volna építeni a mezőgazdasági 
szakképzést, mivel a jogszabály úgy fogalmaz, hogy az agrárpolitikáért felelős 
miniszter alá tartozó OKJ-s képzéseket, csak a Vidékfejlesztési Minisztérium 
fenntartása alá tartozó intézmények indíthatnak. Az elkövetkezendő tanévtől már senki 
nem indíthat ilyen jellegű képzést, kivéve az intézményük. Ez a jó hír. A rossz pedig 
az, hogy minden más képzést kifutó rendszerrel meg kell szüntetni, ez egy profiltisztás 
lesz, és a náluk már hagyományos informatikai, illetve a szakácsképzést is meg kell 
majd szüntetniük. Ez teljesen új információ, körülbelül másfél órája hangzott el a 
minisztériumban. Úgyhogy az iskolának a továbbiakban arra nyílik lehetősége, hogy a 
mezőgazdaság mellett természetesen, vagy az élelmiszeriparban vagy a 
természetvédelemben, környezetvédelemben további képzéseket folytathat. Mivel 
ehhez a személyi és tárgyi feltételeik nem igazán vannak meg, ezért első körben nem 
kívánnak ebbe belenyúlni, majd meglátják, hogyan alakul így a beiskolázásunk. 
Mindenesetre korlátlan lehetőséget kaptak a létszám, illetve az indítható osztályok 
tárgykörében. Képzési palettájukra a mezőgazdasági gépész, gazda, lovász, illetve 
gazdaasszony, a falusi vendéglátó mellé fel akarják venni a kertészképzést. Régebben 
már volt náluk kertészképzés, volt egy háromhektáros kertészetük is, és ezzel 
kapcsolatban az az elképzelésük, hogy úgy Nógrád megyében és egyéb településeken, 
a biomassza felhasználás kapcsán, az esetleg létrejövő erőművekhez, célszerű lenne 
kertészeteket majd kialakítani. Ennek elébe mennének, és szakembereket kívánnak 
ehhez képezni.  
Az iskoláról ennyit kívánt elmondani, ha valakinek kérdése van, szívesen válaszol. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni igazgató úr szóbeli kiegészítését. Az oktatási bizottság előzetesen 
megtárgyalta az előterjesztést, kéri elnök urat, hogy ismertesse álláspontjukat.  

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

A bizottság tudomásul vette a tájékoztatót, ami valóban lényegre törő volt, de jó, hogy 
igazgató úr most kiegészítette. Már 500 körüli létszám van iskolában, ami jó. Kérdése, 
hogy van-e igazgató úrnak valamilyen mérőszáma arra vonatkozóan, hogy mennyien 
maradnak a pályán a végzett tanulók közül. Nem tudjuk, hogy befektetett energia 
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megtérül-e a végén, a kimenetben. Véleménye, hogy nem a létszámot kellene nézni, 
hanem a minőséget, és ez a minőség megfelel-e annak, hogy amikor kijön az iskolából 
a gyermek, akkor az gazdaasszony lesz-e, szakács lesz-e, és meg is áll a helyén. 
Kérdése, mennyi az a létszám, ami a pályán marad, és amit a képzésben megtanul, azt 
hasznosítja-e az életben? 
Az iskolának még vannak elvarratlan szálai a vagyon kérdéskörében az 
önkormányzattal, szeretné tudni, hogy áll ezzel az igazgató úr? Már új fenntartója van 
az intézmények, kérdése, hogy az új fenntartónak említette-e már ezeket a kérdéseket 
az igazgató úr, és egyáltalán mik a tervei az intézmények ezekkel az önkormányzati 
tulajdonú épületekkel, meg vagyonnal? 

Filkor Lajos igazgató 

Az, hogy a pályakövetési rendszer hogyan működik, az egy nagyon jó kérdés. Amíg a 
térségi integrált szakképző központ tevékenyen működött, addig ez a dolog működött, 
azóta már kevésbé, mert egy intézmény sem tudja ezt felvállalni. Az ő szempontjuk az, 
hogy gyakorlatorientált képzésük van, a munkán keresztül nevelnek, illetve tanítanak 
alapvetően. Az tény, hogy aki beiskolázásra kerül, nem fog mindenki kikerülni a 
szakmába, és ennek több oka van. Első oka az, hogy aki most a szakközepes 
képzésben részt vesz, abból lehetne egy jó szakmunkás, aki most gimnáziumba jár, 
abból lehetne egy jó érettségizett szakember, tovább nem akar menni, mert nem lát, és 
lefelé sem akar menni, tehát valamilyen szempontból egy iskola most, ha tetszik, ha 
nem, ki kell mondani, egy iskola szociális védőháló is, mint annak idején a téeszek 
voltak. Ebben a városban ezt pont az ő intézményükre hárult, ami egyrészt sajnálatos, 
másrészt örül neki, mert vallják azt, hogy minden emberben van érték, és 
megpróbálnak mindenkihez hozzátenni. Meg lehet azt nézni, hogy hogyan jött 
hozzájuk, és hogyan került ki, tehát a kettő közötti különbség, egy jó mérőszám, és az 
nem biztos, hogy jó szakember lesz a vége, lehet, hogy kevésbé jó szakember lesz a 
vége. Azt viszont el tudja mondani, hogy a szakácsképzésnél 10. osztálytól a 
Kereskedelmi és Iparkamarával együttműködve, mindenki tanulószerződéssel kint van 
munkahelyen, és amennyire jól tudja, mindenki meg van elégedve a tanulóikkal. Az 
más kérdés, hogy ki tud majd ott továbbdolgozni, de ennek a duálisszerű képzésnek 
köszönhetően a tanulószerződések élnek, tehát ilyen szempontból a kamarának is elég 
jelentős felelőssége van ebben. Egy érdekes kérdés, hogy a szakképzési törvény sok 
mindent lehetővé tett azzal, hogy iskolájuk a Vidékfejlesztési Minisztérium 
fenntartásába került, többek között a működő tangazdaságnak köszönhetően, köthetnek 
a gyerekekkel tanulószerződést, és tudnak nekik fizetni. A mezőgazdasági gépész és a 
gazdaszakmák, hiányszakmák, erről korábban a regionális képzési fejlesztési bizottság 
döntött Miskolcon, most már a megyei képzési fejlesztési bizottság dönt, és már a 
2014/15-ös szakmára is el van döntve, hogy ezek hiányszakmák. A gyerekeknek, akik 
hozzájuk jönnek pénzt tudnak adni, tanulmányi ösztöndíjat tudnak adni, 
tanulószerződést tudnak velük kötni, és egy nyári gyakorlaton, ha kimennek 
Németországba, több mint ezer eurós jövedelemhez tudják őket juttatni. Neki az a 
szempont, hogy az iskolájukba jövő gyerekek a lehetőségekhez képest szociálisan is 
gyarapodjanak, illetve a szaktudásuk is, ez nagyon fontos kérdés. Mint mondta, 
gyakorlatorientáltan a munkára nevelik a gyerekeket. Az, hogy milyen a gazdasági 
helyzet, és hogyan tudnak elhelyezkedni, ez már nem az iskolán múlik, de nem 
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panaszkodik ez ügyben. Tudott, hogy a mezőgazdaság stratégiai ágazat 
Magyarországon, és nagyon úgy néz ki, hogy a kertészet és a bio-energetika a jövőben 
még magasabb prioritást fog élvezni, mint eddig. Ilyen szempontból nem aggódik, 
hogy tanulóik kevésbé tudnak elhelyezkedni, mint bármilyen más intézmény tanulói. 
Ez első kérdésre ennyit szeretett volna elmondani.  
Az ingatlanok és az ingóságokkal kapcsolatban, mert vannak ingóságok is, melyek az 
AGRO-HELP Kft-nél, vagy a Városüzemeltetési Kft-nél vannak, de az iskola 
tulajdonát képezik. Az épületről úgy gondolja, hogy a Skála mögötti B-épületről van 
szó, illetve az Ancsa-majorban van a szociális épület, amelynek sorsa még annyiban is 
rendezetlen, hogy az emeleti részét az iskola pályázati pénzből fejezte be. Azt tudja 
erre mondani, hogy a Vidékfejlesztési Minisztériumból a helyettes államtitkár úr 
minden, most átvett intézmény önkormányzati fenntartóját, illetve a tankerület 
illetékes személyeit is meg fogja hívni október első napjaiban egy egyeztetésre, és 
ezeket a problémás eseteket kell megbeszélni, személy szerint bízik benne, hogy végre 
pont kerül a végére. A B-épülettel kapcsolatban konkrétan annyit, hogy mint mondta a 
létszámot a továbbiakban nem kívánja emelni, de azt nem tudja előre megmondani, 
hogy például a kertészet, illetve a környezetvédelem, vagy az élelmiszeripar területén 
az elkövetkezendő években milyen sikereket fognak tudni elérni, milyen beiskolázási 
mutatóik lesznek, milyen lehetőségeik lesznek. Úgy gondolja, hogy a B-épületre 
mindenképpen szükségük van, jelenleg is használják. Reméli, hogy konszolidálódni 
fog a helyzet, ő kompromisszum kész, úgymond valamit valamiért elven minden 
megoldás érdekli, hogy tisztázódjon ez az ügy. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Igazgató úr már választ adott az általa feltenni kívánt kérdésre, mert az önkormányzati 
tulajdonú objektumokra akart rákérdezni. Egy korábbi ülésen Smelkó képviselőtársa 
indítványozta a B-épületnek esetlegesen az önkormányzati visszavételét. De mint 
ahogy igazgató úr elmondta, és mindenki számára látszik is már, az iskolának 
szüksége van ezekre az objektumokra, épületekre, az igazgató úr által elmondott érvek 
alapján. Reméli a képviselő-testület is úgy fog hozzáállni, hogy az iskola továbbra is 
használhassa ezeket az épületeket. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Ha jól tudja, régebben a gödöllői egyetemmel volt együttműködési megállapodása az 
iskolának. Esetleg ebben is lehet majd előbbre lépni, volt erről szó? 

Filkor Lajos igazgató 

A Gödöllői Agrártudományi Egyetem Gépészmérnöki Karával jelenleg is van 
együttműködésük, hogy segítik iskolájukat. Erre nagyon jó példa, hogy a 
mezőgazdasági kiállításra az ő segítségükkel jutottak el. Nekik ebben az lenne a 
feladatuk, hogyha olyan gyerek van, aki érdeklődik a gépész szakma iránt, azt 
odairányítsák. Sajnos ez eddig nem nagyon működött, mert nem volt mezőgazdasági 
gépésztechnikus osztályuk, viszont a mai napon dőlt el az, hogy a következő tanévtől 
már iskoláznak be gépésztechnikusnak is tanulókat, és akkor remélhetőleg majd ez az 
együttműködés is bővülni fog. 
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Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Egy kérése is van. Most elhangzott, hogy a Kossuth úti épületre szüksége van az 
iskolának. Azt szeretné, ha az udvara és a környéke, olyan jó gazda módjára 
helyreállítódna, mert a városnak egy szép helyén található, és bizony az ápolatlan 
külső kicsit elcsúnyítja azt a környéket. 

Filkor Lajos igazgató 

A kritika hozzá is eljutott, és most kér elnézést mindenkitől. A fenntartóváltás miatt 
elég komoly problémáik voltak, fillér nélkül voltak hónapokig, de mihelyt megnyílt az 
üzemanyagkártya, aznap levágták a füvet.  
Egy kérése lenne még. A nemzeti köznevelésről szó törvény nem rég hatályba lépett 
módosítása értelmében az intézményi tanácsot létre kell hozni, melybe egy főt az 
intézmény székhelye szerinti települési önkormányzatnak kell delegálni. Kéri ezért a 
képviselő-testületet, hogy hozza meg erre vonatkozó döntését. 

Stayer László polgármester 

Kérdezi igazgató urat, hogy arra vonatkozóan tud-e információt adni, hogy a 445 
nappali képzésben résztvevő tanulóból mennyi a szécsényi? 

Filkor Lajos igazgató 

Körülbelül 50 fő. 

Stayer László polgármester 

Az igazgató úr említette, hogy a mezőgazdaság stratégiai ágazata az országnak. Ezzel 
maximálisan egyetért, és annyival egészítené ki, hogy a mezőgazdasági 
szakközépiskola egy stratégiai intézménye Szécsény városának, nemcsak a jövőből, 
hanem a múltból adódóan is, és nagyon jó szívvel hallja ezeket az információkat, hogy 
a Vidékfejlesztési Minisztériumban is kiemelten fognak foglalkozni az iskolával. Bízik 
benne, hogy tényleg egy olyan nívójú iskola fog működni Szécsényben, ami 
országosan is elismert intézmény lesz, és nagyon sokan el tudnak majd helyezkedni a 
mezőgazdaság terén a későbbiekben, akár itt a településen, vagy a környéken bárhol.  
Ehhez kíván az igazgató úrnak, az iskola pedagógusainak és tanulóinak nagyon jó 
munkát.  
 
Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, megköszöni igazgató úrnak a tájékoztatót, 
melyet a képviselő-testület tudomásul vett. 
 
Ezek után Filkor Lajos igazgató elhagyta az üléstermet.  
 
 
3. Előterjesztés Szécsény város településszerkezeti tervéről, építési 

szabályzatáról, épített és természeti környezet helyi védelméről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztők: Dr. Bagó József jegyző 
                       Őze János városi főépítész 
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Dr. Bagó József jegyző 

Az írásban kiküldött tájékoztatót a következőkkel szeretné kiegészíteni. A képviselő-
testület 2003-ban fogadta el a helyi építési szabályzatról szóló 11/2003.(VIII.01.) 
számú rendeletét, és az épített és természeti környezet helyi védelméről szóló 
12/2003.(VIII.01.) számú rendeletét, és ehhez kapcsolódóan a város 
településszerkezeti tervének leírását is. A 314/2012.(XI. 8.) Kormányrendelet úgy 
rendelkezik, hogy ezt 10 évente felül kell vizsgálni. Ezért került sor a 
170/2013.(VI.28.) határozatban egy intézkedésre, mely szerint Szécsény város 
településrendezési tervének felülvizsgálatával és a hozzá kapcsolódó dokumentum 
elkészítésével az Architechton Építész Tervező és Kivitelező Kft-t bízta meg a 
képviselő-testület. A megbízás tartalmáról az előterjesztésben részletes tájékoztatást 
adtunk. Azt szeretné kiemelni, hogy nemcsak az elmúlt 10 évben történt jogszabályi 
változásokat kell nyomon követnünk, hanem azokat a változásokat is, melyek az 
elmúlt 10 évben az önkormányzat tulajdonában lévő ingatlanokkal és földterületekkel 
kapcsolatosak, és azokat az elképzeléseket is figyelembe kell vennünk, amelyek a 
2014-2020-as programozási időszakra szólnak, így kell elkészíttetni a rendezési tervet 
és a hozzá kapcsolódó dokumentumokat.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni jegyző úr szóbeli kiegészítését. Ezt az előterjesztést megtárgyalta tegnapi 
ülésén a Pénzügyi Bizottság is. Mivel Antal Ferenc képviselő úr, a bizottság elnöke 
munkahelyi elfoglaltsága miatt nem tudott részt venni az ülésen, Juhász Miklós 
képviselő urat, a bizottság tagját kéri meg álláspontjuk ismertetésére. 

Juhász Miklós képviselő, a Pénzügyi Bizottság tagja 

A Pénzügyi Bizottság 4 fővel ülésezett, és az előterjesztést tudomásul vették. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság véleményét. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, észrevétele. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Kérdezi, hogy ez mennyibe fog kerülni az önkormányzatnak. 

Dr. Bagó József jegyző 

A munka elvégzésére három ajánlatot kértünk be, és az Architechton Építész Tervező 
és Kivitelező Kft. ajánlata volt a legkedvezőbb, bruttó 3.797.300 Ft. Az előző, jelenleg 
is hatályban lévő tervet is ő készítette. Erre az évre már kellett volna kiadást betervezni 
ebből az összegből, de mivel a koncepcióban még nem szerepelt, és nullás 
költségvetést kellett készíteni, ezért a jövő évre fog átkerülni a kifizetés.   

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Az önkormányzatnál van városi főépítészi munkakörben dolgozó személy, az ő 
kapacitása nem tudott volna ehhez a felülvizsgálathoz hozzájárulni?  
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Dr. Bagó József jegyző 

A felülvizsgálathoz mindenképpen hozzá fog járulni, az ő iránymutatásai alapján halad 
majd a munka, és azok a helyben meglévő értékek, amiről neki tudomása van, 
természetesen beépítésre kerülnek. Az építési szabályzat jelenleg is hatályban van, de 
a felülvizsgálata kötelező, és ezzel a munkával nem tudtuk volna megbízni, mert erre 
nincs jogosultsága.     

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, a napirend tárgyalását bezárja. 
 
A képviselő-testület a tájékoztatót tudomásul vette. 
 
 
4. Tájékoztató a 2013. évi közmunkaprogramok időarányos teljesítéséről  

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az előterjesztést képviselőtársai megkapták, amely részletes tájékoztatást ad a már 
elkészült munkákról, melyet most képekkel is szeretne szemléltetni, ezért az ehhez 
készült bemutató közben kivetésre kerül.  
Köszönti a napirendhez meghívottakat: a Városüzemeltetési Kft. és AGRO-HELP Kft. 
képviseletében megjelent Rácz Beatrixet és Velenczei Norbert ügyvezető urat. Az 
illegális hulladéklerakók felszámolásához, illetve a közutak karbantartásához 
kapcsolódóan hívta meg Percze Nándor urat, ha kérdés merül fel a tájékoztató végén, 
akkor ők is tudnak válaszolni. 
Azt, hogy mit vállaltunk ebben a közmunkaprogramban, abba most nem menne bele, 
hiszen már részletesen és több alkalommal is elhangzott.  
Az öt programelemből elsőként a közutakhoz kapcsolódó elvégzett munkákról ad 
számot. Az előző testületi ülésen a lakossági fórumról adott tájékoztatójában azt már 
elmondta, hogy mi a program elsődleges célja, milyen keretösszegből 
gazdálkodhatunk, és abból hogyan próbáljuk meg a lehető legjobban kihozni.  
Tételesen felsorolja, mi az, ami már elkészült, amit közben a kivetített képeken is látni 
lehet. 
Elmondja még, hogy a program végrehajtásáért az önkormányzat hivatalában 
felelősöket jelölt ki. Ezért a programelemért Viziné Illés Ágnes a felelős, ő tartja a 
kapcsolatot a vállalkozóval és a munkavezetőkkel. Az ütemterv betartása esetén ennek 
a programelemnek a határidőben való befejezése jelenleg biztosítottnak látszik. 
A belvíz-elvezetési programban az előző programnál érintett valamennyi utcában a 
vízelvezető árkok tisztítása, kialakítása megtörtént, a kitermelt föld mindenhonnan 
elszállításra került. Körülbelül 3000 méternyi szakasz van még hátra, melyet 2013. 
november 30-ig kell végrehajtani. Úgy véljük ez a programelem is határidőre 
teljesíthető. 
Ebben a két programelemben sok vidéki munkavállalót is alkalmaznunk kellett. Sajnos 
elég jelentős az a létszám, akinek a munkavégzésével, munkához való hozzáállásával 
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jelentős problémáink adódnak. Folyamatos ellenőrzést rendelet el, napi szinten 
ellenőrzik a megjelenést, az elvégzett munkát, és ha valamilyen hiányosságot 
tapasztalunk, akkor szigorú és következetes intézkedéseket hajtunk végre. Az utóbbi 
egy-két hétben sajnos több embertől meg kellett válni. Ha ez nem lesz intő jel a 
többiek számára, akkor sajnos még lesznek követőik. Itt szeretné azt is elmondani, 
hogy az az illető, aki nem megfelelő hozzáállás, vagy munkavégzés miatt ebből a 
programból kikerül, akkor két évre kizárja magát mindenféle szociális juttatásból is. 
Úgy gondolja, hogy erre mindenki figyelmét felhívtuk nem egyszer és nem kétszer, és 
ha valaki még ezután sem veszi ezt figyelembe, akkor annak sajnos viselnie kell ennek 
a következményeit.  
Az illegális hulladéklerakók felszámolása projektelemben is folyamatos a 
munkavégzés. Elsőként a volt szeméttelep területére kerül beszállításra az illegális 
hulladéklerakó helyekről összegyűjtött szemét, ezek egy része átválogatásra kerül. A 
betonhulladékot a szeméttelepen összetörik, és például Benczúrfalván ezt útalapba fel 
tudtuk használni. A betonelemgyártónak is kialakításra került 620 négyzetméteres 
lebetonozott terület, nagyon jó minőségű placcot sikerült kialakítani, ennek az alapjába 
is az illegális hulladéklerakóban összegyűjtött kőágyat rakták le, tehát igyekeztek a 
problémából úgymond egy kis előnyt is kovácsolni, és amit lehet igyekszünk 
újrahasznosítani. 
Elmondja még, hogy Hollókő és Nógrádsipek településekkel összefogva egy KEOP-os 
pályázat került beadásra egy kisebb, térségi hulladék-gazdálkodási rendszerre. 
Amennyiben ez a pályázat sikeres lesz, akkor egy hulladékválogató üzemet tudunk 
Szécsényben létrehozni, és ezáltal a lakosság terheit, természetesen a lakossággal 
együttműködve, tovább tudjuk csökkenteni, és a környezetünk hulladékkal való 
terhelését is jelentős mértékben tudjuk csökkenteni. Egy ilyen hulladékválogatóval el 
tudnánk azt érni, hogy a lakosságnál keletkező hulladéknak a jelentős részre, több mint 
a kétharmada újra hasznosítható lenne, tehát csak egy nagyon minimális rész az, ami a 
lerakóba kellene, hogy kerüljön. Ennek megvalósítása érdekében komoly munkálatok 
folynak.  
A mezőgazdasági projektelemmel kapcsolatban elmondja, hogy állattenyésztéssel, 
illetve növénytermesztéssel foglalkozunk. Elég jelentős nagyságú területen folyik 
zöldségtermesztés, és előre gondolkodunk, mert a Városgazdálkodási üzem által 
gyártott kútgyűrűk felhasználásával egy ásott kutat készítettek, tehát a következő évtől 
már az öntözés is megoldott lesz. Úgy gondolja, hogy ez egy nagyon nagy dolog. 
Kéri jegyző urat, hogy a betakarítást követő számadatokról adjon rövid tájékoztatást a 
képviselő-testületnek.     

Dr. Bagó József jegyző 

A Kft-től bekért kimutatások alapján tud tájékoztatást adni a mezőgazdasági 
projektben megtermelt javakról. Nemcsak a program végrehajtásának feltétele, hogy 
ezekről kimutatást készítsünk, hanem jó, ha tisztában vagyunk vele, hogy miből 
mennyi került például a saját konyhánkra.  
Tavaszi árpából 30 mázsát sikerült betakarítani, melynek értéke 179.070 forint. Őszi 
búzából 270 mázsa termény volt, ez 45 ezer forintos nettó áron számolva 1.543.050 
forint. Kukoricából várható 300 mázsa szemes termés, ami 1.554.480 forint. A várható 
összérték 3.276.600 forint. A zöldségfélékből: zöldborsóból 166 kg-ot, tökből 1747 
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kg-ot, zöldbabból 849 kg-ot, uborkából 207 kg-ot, paradicsomból 1398 kg-ot, céklából 
3,3 kg-ot, kukoricából 311 kg-ot, paprikából 111 kg-ot és vöröshagymából 385 kg-ot 
takarítottunk be. Ezeknek az összértéke, napi áron számolva, amikor a konyhára 
beszállításra került, 984.088 Ft-ot tett ki.  

Stayer László polgármester 

Köszöni a jegyző úr tájékoztatását.  
A másik mezőgazdasági projektlábról, az állattenyésztésről szeretné elmondani, és 
erről már korábban is tájékoztatást adott, hogy egy volt sertéstelepet bérel az 
önkormányzat, amelynek az állapota a átvételkor alkalmatlan volt arra, hogy ott 
állatokat tartsunk, és nagyon komoly munkálatok folytak, hogy a megfelelő 
feltételeket megteremtsük. Az ott dolgozó embereket dicséret illeti azért a munkáért, 
amit ott elvégeztek. Az ott lévő kút vízminőségének vizsgálatát még el kell végeztetni, 
és amennyiben az rendben van, akkor a telep alkalmas a malacok fogadására. 
Egyszerre száz malac befogadására lesz alkalmas a telep.  
Annyival szeretné kiegészíteni, hogy ez a programelem, illetve a téli értékteremtő 
programelemben a betonelemgyártó cég is egy hosszú távú programelem, itt 2014. 
február 28-áig tart a foglalkoztatás, és jobban is finanszírozott, mint a többi elem, tehát 
itt az eszközök beszerzésére és az anyagköltségekre lényegesen nagyobb 
pénzösszegeket kapunk, nem titkoltan azzal a céllal, hogy ezek a programelemek aztán 
majd önállóan is, hosszabb távon megálljanak a lábukon. Két évig finanszírozzák ezt a 
programot, addigra úgy meg kell erősödni ennek a programelemnek, hogy azt 
követően önfenntartó legyen. Tehát, aki ott dolgozik, és megbecsüli a munkáját, az 
hosszabb távon számíthat arra, hogy az ő egzisztenciája biztosított lesz, nyilván egy jó 
teljesítménnyel, mert az is szükséges hozzá, ugyanis termelő üzemekről beszélünk.  
A téli értékteremtő projektben sok feladatot terveztünk. Ennek keretében kerül sor a 
szécsényi köztemető teljes körbekerítésére, a nagykapuk cseréjére, a sírkertek 
megközelítését biztosító új gyalogjárda kiépítésére és a meglévő járdák felújítására. Az 
összes járda viacolor burkolatot fog kapni. De az igazából nem is járda, inkább út, 
mivel úgy lesz kialakítva, hogy azon a halottszállító autó is tudjon közlekedni, illetve a 
szemétszállítást végző teherautónak is arra kell mennie. Plusz vállalás volt itt a 
temetőben a szeméttárolók felújítása, mivel a legtöbbje igen rossz állapotban volt, 
illetve sor került újak kialakítására is.  
A városi piac területén már elbontásra került a régi fedett szín, mivel egy új kiscsarnok 
kerül kialakításra. Körülbelül egy hónap van a munkálatok elvégzésére, addig a piac 
hátsó részében tudtunk helyet biztosítani az árusoknak, és hogy rossz idő esetén is 
tudjanak árusítani, ezért sátrakat biztosítottunk részükre.  
Szintén plusz vállalás a pösténypusztai volt iskola rendbetétele. Mivel a szociális célú 
városrehabilitációs pályázat keretében felújításra kerülnek önkormányzati bérlakások, 
és a munkálatok idejére a bérlőket valahová el kellett helyezni, ezért szükség volt erre 
az épületre is, ahol korábban is két bérlakás volt.  
Ami már elkészült: Benczúrfalván a közösségi ház kívülről szigetelést kapott, a 
nyílászárók cseréjére került sor, belül pedig az orvosi rendelőben is és a közösségi 
részben is egy-egy téglából épített úgymond cserépkályha készült.  
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Benczúrfalván vállaltuk a Benczúr Gyula emlékhely rendbetételét, illetve a 
megközelíthetőségének a biztosítását. Rövidesen elkészül a járda, ami alulról 
megkerüli a ravatalozó épületét, és úgy megy az emlékhelyhez.  
A betonelemgyártóban készülnek a járdalapok, valamint mederlapokat is gyártanak. Itt 
volt ellenőrzés is, és minőségileg megfelelőnek találták. Kéri jegyző urat, hogy adjon 
tájékoztatást arról, hogy a betonelemgyártóban mennyi lapot készítettek már eddig. 

Dr. Bagó József jegyző 

A 40x40-es mederlapból 2100 db-ot, a térkő elemből, tehát a 10x20x6 cm-esből, 340 
m2-t és szegélykő elemből próbaképpen 300 db került legyártásra. Egyébként a térkő 
elemből 1.800 m2-t fogunk legyártani, ennyi szükséges a járdák kialakításához. A 
mederlapból 24.650 db-ot, szegélykőből pedig 18.170 db-ot, ami ugyanannyi méter, 
mert ezek egyméteres darabok.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a tájékoztatást.  
A vetítést tovább nézve, a képeken a sertéstelep felújításának folyamata látszik. 
Nagyon komoly munkálatok voltak az épületben is, öltözőt, mosdót kellett kialakítani 
az ott dolgozóknak, a fűtéshez kazán került beállításra, melyhez kéményt is kellett 
készíteni, illetve az állatok fogadására szolgáló teret is fel kellett újítani, kialakításra 
kerültek a karámok, az önitató, illetve az önetető rendszer. Itt jelezné, hogy az épület 
födémje is nagyon rossz állapotban volt, ezért plusz munkát jelentett, hogy azt is meg 
kellett erősíteni, olyan vasgerenda került beépítésre, ami megtartja a födémet, így a 
tetőtérben takarmány tárolására is lehetőség lesz.  
A következő képek a játszótér kerítéséről készültek, ami már majdnem teljesen 
elkészült, csak a festés van még hátra. Úgy véli, hogy így sokkal biztonságosabb 
környezetben lehet majd a gyerekeket tudni, nyitvatartási rendje lesz a játszótérnek 
reggel nyolc órától este nyolcig lesz nyitva. A kerítést a város főépítésze tervezte, 
műemléki környezetben lévő építményről van szó, ezért bizonyos előírásoknak meg 
kellett felelni. Nagyon szépre sikerült, egy kicsit lehetett volna gyorsabban is 
elkészülni vele, de azért határidőre így is kész lesz.  
A helyreállított védett műemléki környezetben, a városfalon belül, a Romtemplom 
mellett lesz kialakítva egy szabadtéri rendezvénynek megtartására alkalmas nézőtér. 
Ennek a tervei elkészültek, egy 500 néző befogadására alkalmas nézőteret tudunk majd 
ott kialakítani.  
Mobilszínpad felújítását, bővítését vállaltunk, ezt már elkészült, hiszen az augusztus 
19-20-i rendezvény már ezen a színpadon került megrendezésre.  
A temetőket már említette az előbb, a pösténypusztai ravatalozó helyrehozatala is 
szerepel a tervek között.  
A köztéri padok felújítása folyamatban van, 70 db pad felújítását vállaltuk. Sajnos ez 
tényleg úgy van folyamatban, hogy egyik héten elkészül, és a hétvégi randalírozás 
következtében újra neki lehet állni a következő héten. Ez egy nagy harc sajnos. 
Ami még hátra van, a Rákóczi út 90. szám alatti ingatlan udvarán található pinceverem 
felújítása, illetve a talajszint feletti bővítése. Itt a munkát a rossz idő beálltával is lehet 
majd végezni, ezért ezt még nem kezdtük el, próbáljuk azokat a feladatokat előrevenni, 
amik azért jó időt igényelnek.  
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A Várkertnél a csónakház kialakítása van még hátra, de 2014. február 28-ig ez is el fog 
készülni.   
Emellett vannak még plusz dolgok, amiket bevállaltunk. Ilyen például, hogy a Pintér 
Emlékház melletti lakóépületnél hosszú idő óta megoldatlan volt a kerítés 
helyrehozatala, azt is rendbetettük ebben az időszakban. Folyamatban van a 
Szentháromság térnek a rendbetétele is. A Turul szobornál is szeretnék a közlekedő 
utakon a salakborítást kicserélni fehér kőre, mivel ugyanilyen lesz a Szentháromság 
szobornál is.  
Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri a bizottság álláspontjának 
ismertetését. 

Juhász Miklós képviselő, a Pénzügyi Bizottság tagja 

A Pénzügyi Bizottság a 2013. évi közmunkaprogramok időarányos teljesítéséről szóló 
beszámolót elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
A maga részéről annyit szeretne hozzáfűzni, hogy nagy örömmel nézte végig a 
képsorokat, mert ezek azt bizonyítják, hogy a közmunkaprogram, az minden ellenkező 
híresztelés ellenére működik, és jól működik. Azt tényként kell elfogadni, hogy a 
lakosság nem találkozik ezekkel, sőt a kisebb részével találkozik, mert a temetőben 
járnak, a játszótereket látják, de a sertés telephely még számára is meglepetés volt.  
Nagyon tetszik neki a betontörmelék újrahasznosítása, akaratlanul a házgyárakra 
gondol, ott is lehet alkalmazni ezt a technikát, hogy összetörik a betont, és újra 
csinálnak belőle például járdalapokat.  
Azoknak szeretne még köszönetet mondani, akik a képeket készítették, mert 
véleménye szerint nem kis munka volt.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a Pénzügyi Bizottság véleményét, és képviselő úr hozzászólását is. 
Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Kérdése - lehet, hogy elkerülte figyelmét az anyagban -, hogy a betonelemgyártó üzem 
telephelye hol található? 

Stayer László polgármester 

Az önkormányzat tulajdonában lévő volt szeméttelep területén lett kialakítva ezt a 
betonplacc. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Az állattartó teleppel kapcsolatban elhangzott, hogy nem önkormányzati tulajdonú 
épület, hanem bérli az önkormányzat. Kérdése, hogy a bérleti szerződés képes-e 
biztosítani azt, hogy ez a programelem hosszútávon működjön, mint ahogy említésre 
került, hogy önjáróvá szeretnénk alakítani. A bérleti szerződés feltételrendszerében 
garantált-e, hogy ez esetleg 5-6 év múlva is bérelhetővé váljon? A bérleti díjba 
beépítésre kerülhet-e az az összeg, amilyen értékben felújítás történik az épületen, 
valamint a környezetében? 
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Stayer László polgármester 

Megkéri jegyző urat, hogy válaszoljon a szerződéssel kapcsolatos kérdésekre. 

Dr. Bagó József jegyző 

A bérleti szerződést egyelőre 5 évre kötöttük, melynek lejártát követően lehetőségünk 
lesz vételi ajánlatot tenni, annak érdekében, hogy ez a program tovább tudjon futni, és 
ha önjáróvá válik, akkor meg is tudjon állni a lábán. Olyan összegű bérleti díjban 
állapodtunk meg a tulajdonossal, amely nem kötelezett minket arra, hogy a ráfordított 
összegeket érvényesítsük, tehát nem került olyan magas összeg megállapításra, 
egyébként ez az összeg is elszámolható jelen pillanatban a programban. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Megköszöni a választ. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, megköszöni a cégek képviselőinek részvételét 
és szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását. Kéri, aki elfogadja, igennel és 
kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
226/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a START-
munka mintaprogram időarányos végrehajtásáról szóló beszámolót 
elfogadja. 

 
Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 
 
5. Előterjesztés a helyi önkormányzatok működőképessége megőrzését szolgáló 

2013. évi kiegészítő támogatás igényléséről 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Szeptember 30-ig van lehetőség a feladatellátáshoz kapcsolódó működés támogatására 
pályázat benyújtására önkormányzatunknak a 39/2013.(VII.31.) BM rendelet alapján. 
Visszatérítendő vagy vissza nem térítendő támogatást is adhatnak, célhoz, illetve 
feladathoz köthető támogatásról van szó. Kéri a képviselő-testület hozzájárulását, hogy 
ezt a támogatási igényt benyújthassuk.  
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Az előterjesztést megtárgyalta a Pénzügyi Bizottság is, kéri a bizottság javaslatának 
ismertetését. 

Juhász Miklós képviselő, a Pénzügyi Bizottság tagja 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal javasolja a képviselő-
testületnek az előterjesztés elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, 
észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot 
bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
227/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 
Magyarország 2013. évi központi költségvetéséről szóló 2012. évi 
CCIV. törvény, valamint a megyei önkormányzati tartalék és a helyi 
önkormányzatok működésképessége megőrzését szolgáló 2013. évi 
kiegészítő támogatásról szóló 39/2013.(VII.31.) BM rendelet alapján 
támogatási kérelmet nyújt be. 
 

A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a támogatási 
kérelem benyújtására. 

 
Határidő: 2013. szeptember 30. 
Felelős: Polgármester 

 
 
6. Előterjesztés a Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde alapító okiratának 

módosítására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Cseperedő Óvoda és Bölcsőde Alapító Okiratának módosítását a 
201/2013.(VIII.27.) határozata számú határozatával fogadta el a képviselő-testület. 
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Ebben a módosításban csak az intézménybe felvehető legmagasabb létszám került 
meghatározásra, illetve az intézmény által használt terület nagyságát határoztuk meg.  
A módosító okiratot megküldtük a Magyar Államkincstárnak, melyre hiánypótlási 
felhívást tartalmazó végzést hozott. Ennek alapján elkészítettük az alapító okirat 
módosítására vonatkozó határozati javaslatot, amely inkább csak formai és nem 
lényegi változásokat nem tartalmaz,  
Az előterjesztést megtárgyalta az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság. Kéri elnök 
urat, hogy ismertesse a bizottság javaslatát. 

Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Az oktatási bizottság a határozati javaslat elfogadását egyhangúlag javasolta a 
képviselő-testületnek.  

Stayer László polgármester 

Megköszöni a bizottság javaslatát. Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e valakinek 
kérdése, észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot 
bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
228/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Cseperedő 
Óvoda és Bölcsőde 201/2013.(VIII.27.) számú határozattal elfogadott 
Alapító Okiratát a határozat melléklete szerint módosítja. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és jegyzőt a 
módosító okirat és az egységes szerkezetbe foglalt alapító okirat 
aláírására. 
 
A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a módosító okiratot 
a Magyar Államkincstár Nógrád Megyei Igazgatóság részére küldje 
meg. 
 
Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen  
Felelős: Polgármester 

Jegyző  
Határozat melléklete a jegyzőkönyv 1.sz. melléklete  

 
 



 21 

7. Előterjesztés a helyi adókról szóló 21/1991.(XII.17.) önkormányzati rendelet 
módosítására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Dr. Bagó József jegyző 

 

Dr. Bagó József jegyző 

A Nógrád Megyei Kormányhivatal törvényességi felhívással élt valamennyi megyei 
önkormányzat felé, hogy 2013. október 15-ig vizsgálják felül a helyi adókról szóló 
rendeleteiket a tekintetben, hogy a helyi adókról szóló 1990. évi C. törvény, továbbá 
az adózás rendjéről szóló 2003. évi XCII. törvény szabályozza az adó alanyát, az 
adókötelezettség keletkezését, illetve megszűnését, ezért a helyi önkormányzati 
rendeletben nem lehet megismételni olyan rendelkezést, melyről az említett 
jogszabályok rendelkeznek. Ennek figyelembevételével készítettük el az előterjesztés 
mellékletét képező rendelettervezetet. A módosítás után csak az adó mértékét, az 
adókedvezmény szabályait és mentességeket fogja tartalmazni a helyi rendelet.  
A helyi iparűzési adóról szóló helyi rendelet módosítására már korábban sor került, 
mivel a Kormányhivatal azt célvizsgálat keretében vizsgálta önkormányzatunknál. A a 
helyi adókról szóló 21/1991.(XII.17.) önkormányzati rendelet a magánszemélyek 
kommunális adójára és az idegenforgalmi adóra vonatkozó szabályokat tartalmazza. 
Kéri a képviselő-testületet az előterjesztett rendelettervezet elfogadására. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni jegyző úr előterjesztését, melyet előzetesen megtárgyalt a Pénzügyi 
Bizottság is. Kéri a bizottság javaslatának ismertetését. 

Juhász Miklós képviselő, a Pénzügyi Bizottság tagja 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal javasolja a képviselő-
testületnek a rendelettervezet elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, 
észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Megerősítést kér a tekintetben, hogy csak formai változás történik a rendeletben, az 
adó mértéke nem változik. 

Dr. Bagó József jegyző 

Az adó mértéke ugyanannyi marad, mint eddig volt, tehát adóemelést nem tartalmaz a 
rendelettervezet. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Megköszöni a választ. 
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Stayer László polgármester 

Mivel nincs több hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott rendelettervezetet 
bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
24/2013.(IX.25.) önkormányzati rendelete 

a helyi adókról szóló 21/1991.(XII.17.) önkormányzati rendelet 
módosításáról 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi adókról szóló 1990. évi C. 
törvény 1. § (1) bekezdésében és az 5. § b) pontjában kapott felhatalmazás alapján, az 
Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) és h) pontjában és a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. tv. 13. §. (1) bekezdés 13. pontjában 
meghatározott feladatkörben eljárva a következőket rendeli el: 
 

1. § 
A helyi adókról szóló 21/1991.(XII.17.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: 
rendelet) a címe után kiegészül a következő szöveggel: 
„Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a helyi adókról szóló 1990. évi 
C. törvény 1. § (1) bekezdésében és az 5. § b) pontjában kapott felhatalmazás alapján, 
az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) és h) pontjában és a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. tv. 13. §. (1) bekezdés 13. pontjában 
meghatározott feladatkörben eljárva a következőket rendeli el:” 

2. § 
Hatályát veszti a rendelet 3. §-a, 4. §-a, 5. §-a, 7. §-a, 8. §-a és 9. §-a. 

3. § 
Hatályát veszti a rendelet 11. § (1) és (4) bekezdése. 

4. § 
A rendelet 12/A. §-a helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
„12/A § Az adó alanya a Htv. 30. § (1) a) pontja szerint.” 

5. § 
Hatályát veszti a rendelet 12/F. § és 12/G. §-a. 

6. § 
(1) Hatályát veszti a rendelet 12/H. § (1) bekezdése. 

7. § 
(2) A rendelet 12/H. § (2) bekezdése helyébe az alábbi rendelkezés lép: 
„(2) Adómentesség igénybevétele esetén annak feltételeit utólag ellenőrizhető módon 
igazolni kell.” 

8. § 
Hatályát veszti a rendelet 12/I. §-a. 

9. § 
Hatályát veszti a rendelet VI. fejezete. 
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10. § 
Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba, és az azt követő napon hatályát 
veszti. 
 
Szécsény, 2013. szeptember 24. 
 

Stayer László s.k. 
polgármester 

Dr. Bagó József s.k. 
jegyző 

 
Fenti rendelet 2013. szeptember 25-én kihirdetésre került. 

 
 
8. Egyebek 
8.1. Előterjesztés a Csillagküldöttek Közhasznú Egyesület földterületi kérelméről 

(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Csillagküldöttek Közhasznú Egyesület nevében Géczy Zoltán elnök úr írt egy rövid 
levelet, melyet felolvasás útján ismertet a következők szerint: 
„Tisztelt Képviselő-testület! Az egyesület nevében kérem, hogy autista farm és 
lakóotthon létrehozása céljából körülbelül egy hektárnyi mezőgazdasági szempontból 
megművelhető földterületet rendelkezésünkre bocsátani szíveskedjenek. A 
lakóotthonná alakítható épülettel rendelkező földterületet is szívesen fogadnánk. 
Nyugat-európai mintára létrehozott intézményben gondolkodunk, amelyben otthonra 
találnának a környékbeli autista fiatal felnőttek, tíz-tizenkét fő, részben önellátásra 
lehetőségük nyílna, illetve munkahelyteremtő célja is lenne. Pályázati forrásokból, 
illetve adományokból szeretnénk realizálni elképzelésünket. Előre is köszönjük a 
tisztelt Képviselő-testület pozitív hozzáállását.” 
Annyival szeretné ezt kiegészíteni, hogy egyelőre a lehetőségét szeretné kérni a 
képviselő-testülettől, hogy megvizsgáljuk, hol van ilyen földterület, amit az egyesület 
számára tudnánk biztosítani. Amikor ezekről a lehetőségekről lesznek információink, 
akkor visszahoznánk a testület elé döntésre a kérdést, hogy ha van ilyen földterület, 
akkor azt oda tudjuk-e adni, és ha igen, akkor milyen formában.  
Kéri, hogy támogassák ezt a kezdeményezést, hiszen önhibájukon kívül hátrányt 
szenvedő polgártársainknak tudnánk ezzel segítséget nyújtani. A Pénzügyi Bizottság is 
tárgyalta a kérelmet, kéri a bizottság javaslatának ismertetését. 

Juhász Miklós képviselő, a Pénzügyi Bizottság tagja 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal javasolja a képviselő-
testületnek a határozati javaslat elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, 
észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 
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Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az előterjesztésben megfogalmazott határozati javaslatot 
bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
229/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete megbízza a 
polgármestert és a jegyzőt, vizsgálják meg, hogy a Csillagküldöttek 
Közhasznú Egyesület (székhelye: 3170 Szécsény, Ferenczy út 19.) 
részére, a kérelmüknek megfelelő földterületet tud-e biztosítani az 
önkormányzat.  
 
Határidő: következő képviselő-testületi ülés 
Felelős: Polgármester 

 
 
8.2. Előterjesztés a város közvilágításának villamos energia beszerzésére kért 

ajánlatok elbírálására 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Megkéri jegyző urat, hogy adjon rövid szóbeli tájékoztatást az előterjesztésről. 

Dr. Bagó József jegyző 

Az augusztusi képviselő-testületi ülésen volt egy előterjesztés, amely tartalmazta azt, 
hogy amennyiben úgynevezett elektronikus árlejtéssel kapcsolatos közbeszerzésben 
részt vennénk, akkor az önkormányzat tulajdonában lévő ingatlanok 
energiaellátásának és a közvilágításnak az árát lejjebb tudnánk vinni, és spórolnánk az 
önkormányzat részére pénzeszközöket. Akkor a javaslatban az szerepelt, hogy mivel a 
közbeszerzés lebonyolításának a díja körülbelül akkora mértékű volt, mint az 
egyébként elérhető megtakarítás, ezért elvetettük ezt az ötletet, és a képviselő-testület 
felhatalmazta a polgármestert, hogy kérjen be három árajánlatot a közvilágítás további 
biztosítására, mivel a jelenlegi szerződésünk december 31-én lejár. Az előterjesztés 
egy éves időtartamra javasolja a szerződés megkötését. A három árajánlat beérkezett, 
és a legkedvezőbb ajánlatot, melyet az E.ON Energiaszolgáltató Kft. tett, javasoljuk 
elfogadásra. Ajánlatában 14,80 Ft/kWh szerepel.  
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Stayer László polgármester 

Megköszöni jegyző úr szóbeli kiegészítését. Az előterjesztést a Pénzügyi Bizottság is 
tárgyalta, kéri a bizottság javaslatának ismertetését. 

Juhász Miklós képviselő, a Pénzügyi Bizottság tagja 

A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal javasolja a képviselő-
testületnek a határozati javaslat elfogadását. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni a Pénzügyi Bizottság javaslatát. Kérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, 
észrevétele az előterjesztéssel kapcsolatban. 
 
Hozzászóló nem jelentkezett. 

Stayer László polgármester 

Mivel nincs hozzászóló, az írásos előterjesztésben megfogalmazott határozati 
javaslatot bocsátja szavazásra. Kéri, aki elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
Fentiek után a képviselő-testület 7 igen szavazattal (ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
230/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szécsény város 
közvilágításának energia vásárlási szerződését, 2014. január 1- 2014. 
december 31-ig terjedő időszakra, a legelőnyösebb ajánlatot tevő 
E.ON Energiaszolgáltató Kft-vel (Budapest, Széchenyi tér 7-8.) köti 
meg.  
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a szolgáltatóval - az ajánlatában 
szereplő 14,80 Ft/kWh összegben - a villamos energia beszerzési 
szerződést aláírja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 
 
8.3. Előterjesztés a többcélú kistérségi társulás megszűnésével és 

vagyonfelosztásával kapcsolatos kérdésekről 
(Szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

A Szécsény Kistérség Önkormányzatainak Többcélú Társulása 2013. június 30-ával 
kimondta a megszűnését. Év végével fog ez a társulás teljes egészben a 
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vagyonfelosztás kapcsán is megszűnni. A társulási tanács tagjai a 13 település 
polgármestere. Ez a tanács úgy döntött, hogy egy bizottságot bíz meg azzal, hogy 
mérje fel a társulás vagyonát, és tegyen arra vonatkozóan valamilyen javaslatot, hogy 
milyen módon legyen a társulás vagyona felosztva. Tájékoztatást ad arról, hogy a 
társulás rendelkezik közel 13 millió forint összegű pénzeszközzel. Ebből a 
pénzeszközből fog még kifizetésre kerülni egy fő munkavállaló bérének az 50 %-a, aki 
a társulás ügyeit intézi, ő a hivatal állományában lévő munkavállaló egyébként. Illetve 
vannak még a társulás fenntartásában lévő rimóci óvodának lezáratlan elszámolásai, 
ami a normatívával kapcsolatos, tehát még egy kicsit változhat ez az összeg. Vannak 
kisértékű tárgyi eszközei a társulásnak, a bizottság felmérése alapján körülbelül 600 
ezer forint értékben, ezek a Klebelsberg Intézményfenntartó Központ (KIK) 
használatába lettek átadva, a társulás megszűnéséig ingyenesen. Erről van egy kis 
úgymond vita a társuláson belül, hogy mi legyen a kisértékű tárgyi eszközpark sorsa. 
A maga részéről azt támogatja, és ehhez kéri majd a képviselő-testület jóváhagyó 
döntését, hogy mivel ezek az eszközök zömében pályázati pénzből, tehát állami 
forrásból kerültek beszerzése – ezek az eszközök egyébként a Kossuth út 3. szám alatti 
épületben vannak, íróasztalokról, könyves szekrényekről, székekről, fénymásolóról 
beszélünk, és véleménye, hogy egy társulás életében bagatell összegről van szó, és 
sajnos nem egyhangú ebben a társulás véleménye – térítésmentesen adják oda egy az 
egyben a KIK-nek, amely valamennyi település gyermekének az oktatását felügyeli, 
szervezi, biztosítja. Személy szerint nonszensznek tartja, hogy december 31-ével 
ezeket a bútorokat eladják a KIK alól úgymond, és január 1-jével kezdjen el a központ 
gondolkodni, hogy honnan fog bútorokat szerezni.  
A bizottság azt a javaslatot tette, hogy létszámarányosan célszerű a társulás vagyonát 
felosztani, így Szécsényt 31,11 % illeti meg. Ahhoz kér felhatalmazást a képviselő-
testülettől, hogy továbbra is azt az álláspontot képviselje, hogy ingyenesen adják oda 
tulajdonba is ezeket a tárgyakat a KIK-nek. Amennyiben a társulási tanács úgy dönt, 
hogy értékesíteni kívánja akár a KIK-nek, akár bárki másnak pénzért, akkor legyen 
felhatalmazása a testülettől arra, hogy Szécsény Város Önkormányzatát megillető 
31,11 %-os arányban - és meg fogja kérni a tankerület igazgatóját, hogy válasszon ki 
tárgyi eszközöket ebből a listából a százalékos aránynak megfelelő összegben, és azt - 
Szécsény Város Önkormányzata továbbra is térítésmentesen adja át a KIK-nek. Erre 
vonatkozóan majd határozati javaslatot fog előterjeszteni. 
Ezen kívül van a társulás tulajdonában nagy értékű tárgyi eszközökben - és itt is van 
egy kis vita, hogy - kettő, vagy három iskolabusz. Kettőt a Szécsény-Nagylóc-
Nógrádszakál Intézményfenntartó Társulás, valamint az Endrefalva-Szécsényfelfalu-
Piliny Iskolatársulás használt, illetve van egy, amelyet Magyargéc Önkormányzata 
használt, és ebben van még vita, hogy az kinek a tulajdonát képezi, vagy képezheti a 
közeljövőben. Erre vonatkozóan most kezdeményezett egy vizsgálatot. Van egy 
Toyota Hiace típusú 8 személyes kisbusz, és egy Toyota Corolla Verso típusú 
személygépkocsi, ezeknek a felértékelése megtörtént. A 18 személyes iskolabuszok 4 
millió forintra lettek felértékelve a salgótarjáni szalonban, a két Toyota pedig 
valamivel több, mint 2 millió forint összegre.  
Szeretné, ha a Szécsényt megillető összegből egy 18 személyes kisbuszra tartana 
igényt a képviselő-testület, és egyrészt a városi sportegyesületnek, de akármilyen 
közösségnek rendelkezésére tudnák bocsátani. Ehhez kérné a képviselő-testület 



 27 

felhatalmazását, melyre vonatkozóan most határozati javaslatot terjeszt elő a 
következők szerint: 
„Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szécsény Kistérség 
Önkormányzatainak Többcélú Társulása vagyonfelosztásánál - Szécsény Város 
Önkormányzatát megillető összegből - egy darab, négymillió forintra felértékelt 18 
személyes kisbuszra tart igényt. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, 
hogy a vagyonfelosztásnál a fenti igényt érvényesítse. Határidő: azonnal, felelős: 
Polgármester.” 
Kéri, hogy aki az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot elfogadva, 7 igen szavazattal (ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül) az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
231/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Szécsény 
Kistérség Önkormányzatainak Többcélú Társulása 
vagyonfelosztásánál - Szécsény Város Önkormányzatát megillető 
összegből - egy darab, négymillió forintra felértékelt 18 személyes 
kisbuszra tart igényt. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
vagyonfelosztásnál a fenti igényt érvényesítse. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Ezek után, mint előterjesztésében már jelezte, a kisértékű tárgyi eszközökre 
vonatkozóan is határozati javaslatot terjeszt elő, a következők szerint: 
„Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert, 
hogy Szécsény Kistérség Önkormányzatainak Többcélú Társulása vagyonfelosztásánál 
a kisértékű tárgyi eszközök térítésmentes átadását képviselje a KIK Szécsényi Járási 
Tankerületi Igazgatóság részére. Amennyiben a társulási tanács a térítés ellenében 
történő átadás mellett dönt, a Szécsény Város Önkormányzatát 31,11 %-os arányban 
megillető rész továbbra is ingyenesen kerül átadásra. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az eszközök térítésmentes 
használatára vonatkozó szerződést aláírja. Határidő: azonnal, felelős: Polgármester.” 
Kéri, hogy aki az ismertetett határozati javaslatot elfogadja, igennel és kézfenntartással 
jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot 5 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett 
(ellenszavazat nem volt) elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
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Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
232/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy Szécsény Kistérség Önkormányzatainak 
Többcélú Társulása vagyonfelosztásánál a kisértékű tárgyi eszközök 
térítésmentes átadását képviselje a KIK Szécsényi Járási Tankerületi 
Igazgatóság részére. 
Amennyiben a társulási tanács a térítés ellenében történő átadás 
mellett dönt, a Szécsény Város Önkormányzatát 31,11 %-os arányban 
megillető rész továbbra is ingyenesen kerül átadásra. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az eszközök 
térítésmentes használatára vonatkozó szerződést aláírja.  
 
Határidő: azonnal, illetve értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 
 
8.3. Előterjesztés a testületi ülések tévéközvetítéséről  

(Szóbeli előterjesztés) 
Előterjesztő: Stayer László polgármester 

 

Stayer László polgármester 

Az a javaslata, hogy innentől kezdve a képviselő-testületi ülések közvetítését, és annak 
adásban való lejátszását szüntessék meg. Van egy szerződés a közvetítést biztosító 
céggel. Velük külön szerződés került megkötésre a képviselő-testületi ülések 
felvételére, másrészt a magazinműsor elkészítésére. Javaslata, hogy az utóbb nevezett 
szerződést úgy módosítsák, hogy a magazinműsorban biztosítsanak egy blokkot arra, 
hogy a képviselő-testületi ülésekről úgy készüljön egy beszámoló, hogy az egy 
kerekasztal beszélgetés formájában történjen meg, ahol a képviselők részt vehetnek, és 
ott a lakosságot tájékoztatnák arról, hogy milyen napirendi pontokban milyen 
döntéseket hozott a testület. Ott esetleg ki lehet egészíteni, hogy milyen esetleges viták 
voltak, vagy kinek mi az álláspontja arról napirendi pontról, akár a döntésről, akár 
annak előkészítéséről. Tehát egy ilyen formában adnának tájékoztatást a lakosságnak. 
Semmiképpen nem szeretné, ha a lakosság úgy érezné, hogy kizárják őket bármiből is, 
hiszen szeretné jelezni, hogy a testületi ülések döntő többségében nyílt ülés, tehát azon 
bárki részt vehet személyesen. Zárt ülésen, csak a törvény által meghatározott ügyeket 
tárgyal a testület, ilyenek az önkormányzati hatósági ügyek, idetartoznak a lakásbérleti 
ügyek, valamint személyiségi jogokat érintő ügyekben szokott zárt ülést elrendelni a 
képviselő-testület.  
Tehát a magazinműsor keretében minden egyes esetben tájékoztatni fogjuk továbbra is 
a lakosságot, illetve itt szeretné jelezni, hogy előkészítés alatt van a városi újság, tehát 
az írott sajtóra vonatkozó tárgyalások. Szeretnénk a Szécsényi Közművelődési 
Nonprofit Kft. felügyeletével az önkormányzati újságot újraindítani, és terveink szerint 
november elején megjelenhet az első szám, és reméljük, hogy tovább is tudjuk majd 
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hosszútávon vinni. Nagyon sajnálja, hogy ami a Nógrád Megyei Hírlappal 
koprodukcióban jelent meg, az nem működött. Erre most nem térne ki, de majd a 
magazinműsorban beszámol a lakosságnak arról, hogy az a kontaktus miért szűnt meg. 
Jelzi, hogy mi nem voltunk vétkesek ebben az ügyben.  
A javaslata tehát a következő: Innentől kezdve a képviselő-testületi ülésekről ne 
készüljön tévéfelvétel. Javaslatát vitára bocsátja, és kéri képviselőtársai hozzászólását. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Kérdezi polgármester urat, hogy milyen megfontolás alapján gondolná azt a verziót, 
hogy ezentúl ebben a kerekasztal formátumban történjen tájékoztatás. Tehát mi 
inspirálja arra, hogy szűnjön meg a közvetítés, tehát mi az oka? 

Stayer László polgármester 

Több oka is van, egyrészt lakossági visszajelzések alapján is úgy érzi, hogy vannak, és 
ez egy jelentős része a lakosságnak, akik nem igénylik a képviselő-testületi ülések 
közvetítését. Úgy gondolja, hogy az itt jelenlévőknek azért elég kemény dolog a két, 
két és fél, vagy néha három órát is végigülni, és gondolja, hogy a lakosság jelentős 
része is így van ezzel. Nincsenek arra vonatkozó felmérések, hogy a lakosság mekkora 
hányada az, aki végignéz egy-egy ilyen testületi ülést. Az ülésekről készült 
jegyzőkönyvek felkerülnek a város honlapjára, szinte szószerinti szerkesztésben, tehát 
ott mindenki végigolvashatja bármelyik napirendi pontról a vitákat, az 
előterjesztéseket.  
Egy fontos dolgot még nem mondott, amivel - azt gondolja -, hogy akár 
képviselőtársai döntését is megkönnyítheti. Azt elmondta, hogy a magazinműsor egy 
kicsit kibővülne, és átcsoportosítanánk az erre szánt pénzösszegeket, mégpedig olyan 
formában, hogy húszezer forinttal megemelnénk a magazinműsor készítésének a díját, 
és a fennmaradó összeget, amely ebben a költségvetési évben betervezésre került az 
ülések tévéfelvételére, azt pedig szeretné - és ez az, ami elsősorban ebbe az irányba 
elmozdította - a téli időszakban a rászorulóknak tűzifa formájában kiadni, hogyha 
ehhez képviselőtársai is hozzájárulnak.  
Biztos tudja Antal Ferenc képviselőtársa is, hogy már két éve megy ez a tűzifa-akció, 
amit ne vegyen senki önfényezésnek, de személye indította el. Nagyon sokan 
támogatták ebben, a vállalkozók, a képviselőtársai is, és ezt szeretné még ezzel a 
megtakarított összeggel növelni. Ahogy számolta, közel százezer forintos összeg az, 
amivel ezt az adománygyűjtő akciót úgymond meg lehetne fejelni, és vagy még több 
embernek, vagy még nagyobb mennyiségben tudnánk tűzifát kiadni.  

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

A tűzifa akcióval nincs semmi gondja, az tényleg egy nagyszerű dolog, és hogyha 
tudjuk, akkor segítsük a rászorulókat. A javaslattal kapcsolatban vegyes érzelmei 
vannak. Amikor a tévéfelvétel beindult, a Fidesz-frakció kezdeményezte egyébként, 
akkor nemmel szavazott, éppen azért, mert éves szinten kettőmillió forint körüli 
összegről volt szó, és emiatt azt mondta, hogy nem. Most még gondolkodóban van, és 
várja képviselőtársai véleményét is, hogy ők hogyan gondolják, hogyan látják ezt a 
kérdést.  
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Smelkó István képviselő, az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság elnöke 

Azt gondolja, hogy egyet lehet érteni a polgármester úr indokolásával, főleg a 
takarékossági szempontokat is figyelembe véve, amit mindig is érvényesítettek. Ha a 
magazinműsornak lesz megemelve az ideje, és az az önkormányzati ülésekkel fog 
foglalkozni, akkor minden képviselőtársának lehetősége lesz arra, hogy kifejtse a 
véleményét. Azt gondolja, hogy egy rövid, tömör véleménynyilvánítás a lakosság felé 
sokkal hatékonyabb lesz, vagy sokkal eredményesebb az információ átadás, mint két-
háromórás, vagy akár többórás üléseket is végighallgatni. Nem biztos, hogy átmegy az 
információ, amit közölni akarnak. Lehet, hogy így sokkal jobb, pörtősebb lesz a dolog. 

Stayer László polgármester 

A maga részéről annyival szeretné ezt megerősíteni, hogy a többórás tévéfelvételnél 
szinte elvárják a lakosságtól, hogy minden pillanatban nyomonkövesse, hogy éppen 
milyen jogszabályt említünk, és nem tudja, hogy menyire lehet ezzel a figyelmét ébren 
tartani, holott lehet, hogy arról a témáról, amikor már döntött a testület, három 
mondatban ugyanúgy meg fogjuk tudni adnia kellő tájékoztatást. Volt már szó arról 
máskor is, hogy nem egyszerű végigülni a többórás üléseket, nem beszélve a kamera 
másik oldalán lévőkről, akik végigállják ezt az időt. 
Pontosan abból adódóan, hogy ezt a közvetítést a Fidesz-frakció kérte az előző 
ciklusban, benne is vannak és voltak vegyes érzések azzal kapcsolatban, hogy vajon ez 
mit vált ki, és hogyan jön ez ki, hogy a jobboldal kérte, hogy legyen, és most a 
jobboldal vajon miért akarja innentől kezdve megszüntetni. Szeretne mindenkit 
megnyugtatni, hogy senkinek nem kell, hogy bármiféle nyugtalansága, vagy hátsó 
gondolata ébredjen.  

A következők szó szerint kerültek lejegyzésre: 
 

„Egy kicsit olyan nagy szavak lesznek, amit most fogok mondani, csak egy pár mondat. 
Stayer Lászlónak hívnak, ismernek elég régóta, tudják, hogy ki vagyok. Tudják, hogy 
miért bíztak meg ezzel a feladattal, nagyon sokan. Én Önöknek továbbra is a szemébe 
merek és akarok nézni. A lelkiismeretem tiszta, senki elől, semmit eltitkolni nem 
akarok, de ezt a képviselőtársaim nevében is mondom, nem akarunk, csak úgy 
gondoljuk, hogy fölösleges olyan dolgokat erőltetni, aminek nincs meg az a hozadéka, 
amennyi energiát, úgymond belefektetünk. Lehet, hogy aztán az idő felülírja ezt a 
döntésünket, most a magam részéről ezt tartom jónak. Ebben a pozícióban, amiben 
ülök, néha nehéz döntéseket kell meghozni, amiben a képviselőtársaim ülnek, 
hasonlóan így vannak ezzel. Van, amikor egyik oldalnak népszerű, másik oldalnak 
népszerűtlen döntéseket kell meghozni, ez egy ilyen hely. Aki idejött, annak ezt 
vállalnia kell. Én vállalom, és én ezt a döntést is vállalni fogom.” 
Kérdezi képviselőtársait, hogy van-e még valakinek kérdése. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Kérdezi, hogy erről most szavazni fog kelleni? 

Stayer László polgármester 

Igen, mivel már az októberi testületi ülés nem kerülne közvetítésre, amennyiben a 
képviselő-testület most úgy dönt. A szerződés módosításáról előzetesen tárgyalásokat 
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folytatott a szolgáltató céggel, mivel a szerződést közös megegyezéssel kell 
módosítani. 

Antal Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke 

Köszöni a választ. 

Stayer László polgármester 

Mivel több hozzászóló nem jelentkezett, ismerteti a határozati javaslatát az alábbiak 
szerint: 
„Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2013. október 1-től megszünteti 
a testületi ülésekről tévéfelvétel készítését, helyette a magazinműsorban, egy külön 
blokkban kell a testületi ülésekről beszámolót készíteni, ezért a képviselő-testületi 
ülések rögzítésére, adás kész állapotú elkészítésére Bolgár János egyéni vállalkozóval 
kötött vállalkozási szerződést, 2013. szeptember 30-ával közös megegyezéssel 
megszünteti. Ezzel egyidejűleg a „Szécsényi Napló” magazinműsor szerkesztésére 
Bolgár János egyéni vállalkozóval kötött szerződést közös megegyezéssel úgy 
módosítja, hogy a vállalkozói díjat 20.000 Ft + áfa összeggel megemeli, és ezért a 
magazinműsorban külön blokkot kell biztosítani arra, hogy a képviselő-testületi 
ülésekről egy kerekasztal beszélgetés formájában beszámoló készüljön. 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a hivatkozott szerződések 
aláírására. Határidő: értelemszerűen; felelős: polgármester” 
 
Kéri, aki ezt elfogadja, igennel és kézfenntartással jelezze. 
 
A képviselő-testület a javaslatot 5 igen szavazattal, 1 nem szavazat ellenében, 1 
tartózkodás mellett elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 
 

Szécsény Város Önkormányzata Képviselı-testületének 
233/2013.(IX.24.) határozata: 

 
Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete 2013. október 1-
től megszünteti a testületi ülésekről tévéfelvétel készítését, helyette a 
magazinműsorban, egy külön blokkban kell a testületi ülésekről 
beszámolót készíteni, ezért a képviselő-testületi ülések rögzítésére, 
adás kész állapotú elkészítésére Bolgár János egyéni vállalkozóval 
kötött vállalkozási szerződést, 2013. szeptember 30-ával közös 
megegyezéssel megszünteti. Ezzel egyidejűleg a „Szécsényi Napló” 
magazinműsor szerkesztésére Bolgár János egyéni vállalkozóval  
kötött szerződést közös megegyezéssel úgy módosítja, hogy a 
vállalkozói díjat 20.000 Ft + áfa összeggel megemeli, és ezért a 
magazinműsorban külön blokkot kell biztosítani arra, hogy a 
képviselő-testületi ülésekről egy kerekasztal beszélgetés formájában 
beszámoló készüljön. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a hivatkozott 
szerződések aláírására. 
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Határidő: értelemszerűen 
Felelős: Polgármester 

 
 
8.5. Képviselői kérdések, bejelentések 
 

Stayer László polgármester 

Szót ad alpolgármester asszonynak, aki jelezte, hogy várkerti tóval kapcsolatban 
szeretne egy javaslatot tenni. 

Dr. Harikné dr. Havasi Beáta alpolgármester 

Néhány évvel ezelőtt a II. Rákóczi Ferenc Horgászegyesület jelezte és kérte, hogy 
korábban, vízjogi értelemben az ő használatában lévő várkerti tó sorsáról hozzon 
döntést a testület. Akkor megkerestünk egy felettes szervet, akitől azt a választ kaptuk, 
hogy ez egy történelmi környezetbe illő műemléki dolog, ezért álláspontja szerint ott a 
horgászás, halászás nem engedélyezhető. Időközben azonban, figyelve a bírósági 
gyakorlatot is, kiderült, hogy a megyénkben volt egy hasonló tó, ahol az önkormányzat 
döntött úgy, hogy lezárja a tó területét, és nem tudtak az arra jogosult halászati 
engedéllyel rendelkezők bejutni, és ebből per kerekedett, és elég magas kártérítési 
összeget kellett az önkormányzatnak fizetni. Miután erre van precedens, és ez eléggé 
köztudott, azért gondolta, hogy ismételten keressük meg a felettes szervet, és akár 
ennek a bírósági döntésnek a megküldésével kérdezzük meg, hogy ennek ismertében is 
fenntartja-e a véleményét, illetve vállalja-e azt, hogyha ebből esetlegesen bármiféle 
kártérítési kötelezettsége keletkezik a városnak, akkor azt finanszírozza. Ha így marad 
ez a döntés, akkor mi hiába hivatkozunk, hogy egy ilyen tartalmú levelet kaptunk, az 
igazából minket nem mentesít, viszont attól tart, hiszen volt már erre példa, hogy 
akkor nem volt egyértelmű a válasz, és azt mondta, hogy ennek ismeretében ő 
másképp döntött volna. Véleménye, hogy küldjék el ezt a bírósági döntést, hogy ennek 
ismeretében hasonló választ kapunk-e a tó hasznosításával kapcsolatban. Azért is 
idevágó ezt a kérdés, mert a Start-munkaprogramban, a téli értékteremtő munkák 
kapcsán említette polgármester úr, hogy még szeretnénk kialakítani egy csónakázó 
tavat, és úgy gondolja, hogy a hasznosításban e tekintetben is lehetne kérdést feltenni, 
és akkor tisztábban tudna döntetni a testület.  

Dr. Bagó József jegyző 

A képviselő-testület ez év márciusi ülésén már tárgyalta a várkerti tó ügyét, akkor a 
kezelését a Környezetvédelmi Igazgatóság átadta, és abban a levében írták azt, hogy az 
önkormányzat nem adhatja tovább a használatot a horgászegyesületnek. Az 
alpolgármester asszony kérésének megfelelően a bírósági döntést meg fogjuk küldeni. 

Stayer László polgármester 

Szót ad Borda Tamás képviselő úrnak, aki szintén szólásra jelentkezett. 
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Borda Tamás képviselő 

Meghívást szeretne átadni a jelenlévőknek. Október 2-án, szerdán, 12 órakor a 
műfüves labdarúgópálya hivatalos átadására kerül sor, melyre mindenkit szeretettel vár 
és hív, és természetesen minden sport iránt érdeklődő szécsényi lakost is. Ígéretet 
kaptak, hogy az átadásra vagy Mészöly Kálmán, volt válogatott labdarúgó szövetségi 
kapitány, vagy pedig Dunai Antal fog megjelenni a Magyar Labdarúgó Szövetség 
részéről.  

Stayer László polgármester 

Köszöni szépen! Ezt a megfelelő fórumokon még hirdetni fogjuk, hogy minél többen 
tudjanak róla. 
Juhász Miklós képviselő úr jelentkezett még szólásra. 

Juhász Miklós képviselő 

Nagy öröm egy képviselőnek, ha olyan kéréssel keresik meg, ami teljesíthető, mert ez 
nem mindig így van. Vannak olyan betegek, akik a járóbeteg rendelő nyitva tartása 
előtt a rendelő előtt várakoznak. Ennek jellemzően két oka van, vagy busszal jönnek 
be Szécsénybe, vagy pedig elsők akarnak lenni a vérvételnél, mert például 
cukorbetegek. Ők kérték, hogy a rendelő elé kerüljön oda két pad. Örömmel 
mondhatja, hogy az a két pad ott van, és szeretne mindenkinek köszönetet mondani, 
elsősorban a polgármester úrnak, aki ebben részt vett, hogy ez a két pad odakerüljön. 

Stayer László polgármester 

Igazán megtisztelte képviselő úr, hogy a köszönetet neki címezte, valamilyen szinten 
köze volt hozzá, de a padot a városüzemeltetési kft. dolgozói helyezték ki, úgyhogy a 
köszönetet majd nekik továbbítja, mert az érdem az elsősorban az övék, hogy 
megvalósult ez a dolog. 
Jegyző úr szeretné még egy bejelentést tenni, egy jó hírt elmondani. 

Dr. Bagó József jegyző 

„A szociális földprogramok működtetésének támogatása/SZOC-FP-13” című pályázati 
kiírásra benyújtott pályázatunk pozitív elbírálásban részesült, ami azt jelenti, hogy 
2.928.354 Ft-ot nyertünk. Ennyi volt az eredeti pályázatba beépítve, tehát a teljes 
összeget megnyertük. A Start-munkánál említettük a hozadékokat, amit 
megtermelünk, és máshol is tudunk hasznosítani, és ebből továbblépni. Ez a program 
pontosan azt szolgálja, hogy továbblépjünk valamilyen szinten. A tervezésnél 
figyeltünk arra, hogy olyan eszközök vásárlását tegyük be ebbe a programba, amely a 
tartósítást a továbbfelhasználást fogja majd erősíteni. Egyrészt ilyen eszközökre 
pályáztunk, másrészt pedig a programnak részét képezi egy helyi áruk boltja is, amit a 
Kézművesházban szeretnénk megvalósítani. Nemcsak a kézművesek által készített 
tárgyakat árusítanánk majd, hanem azokat a megtermelt és feldolgozott javakat is, 
amiket akár a Start-munkában, akár a szociális földprogram keretében meg tudunk 
termelni, és a lakosság valamint az idelátogatók részére majd kínálni. Ez a program 
már elindult, jelenleg a szerződéskötésnél tartunk, nem túl nagy összegről van szó, de 
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azt gondolja, hogy minden egyes fillér, ami a településre jön, az a javunkat szolgálja, 
csak jól kell vele gazdálkodni. 

Stayer László polgármester 

Megköszöni jegyző úr tájékoztatását. 
Mint az ülés elején jelezte, a Köz Szolgálatért” önkormányzati kitüntetés 
adományozására vonatkozó előterjesztést, valamint a lakásbérleti ügyeket az Mötv. 
alapján zárt ülés keretében fogja tárgyalni a testület. 
Megköszöni a lakosság figyelmét, elköszön a televíziónézőktől, és ígéretet tesz arra, 
hogy nem fog a testület a lakosságtól elszakadni amiatt, hogy az ülésekről nem készül 
televíziós felvétel, csak más formában fog ezután jelentkezni.  
A napirendek megtárgyalása után az ülést bezárja (1740 órakor). 
 
 
A zárt ülésről külön jegyzőkönyv készült 
 
 
 
 

Stayer László  
polgármester 

Dr. Bagó József 
jegyző 



A jegyzőkönyv 1.sz. melléklete: a 228/2013.(IX.24.) határozat melléklete 
 

Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde 
Alapító Okiratát módosító okirat 

 
Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde Szécsény Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete által 2013. augusztus 27. napján kiadott, 757-1/2013. számú 
alapító okiratát az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 8. § (5) 
bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az államháztartásról szóló törvény 
végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII.31.) Korm. rendelet 5. § (1)- (2) bekezdése 
szerinti tartalommal az alábbiak szerint módosítja: 
 
1.  Az alapító okirat 1. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 

„ 1. A költségvetési szerv: 
Megnevezése: Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde 
Székhelye: 3170 Szécsény, Magyar utca 13.” 

 
2.   Az alapító okirat 2. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 
 „ 2. Közfeladata: 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § 
(1) bekezdés 6. pontja, illetve a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 
4. § és a 8. § szerinti óvodai ellátás, nevelés, valamint a gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 40. §-ában, illetve 42-42A. §-
ában meghatározott bölcsődei ellátás biztosítása.” 

 
3.  Az alapító okirat 3.2. pontja helyébe az alábbi szöveg lép:  

„3.2. Alapfeladatának jogszabály szerinti megnevezése: 
- óvodai nevelés, 
- nemzetiséghez tartozó óvodai nevelés, 

Cigány kulturális nevelés keretében, magyar nyelven. 
A cigány kisebbségi óvodai nevelés keretében az óvoda nevelési programja 
tartalmazza a cigány kultúra, művészetek és hagyományok értékeit. A 
tevékenységi formákban hangsúlyozottan kell szerepeltetni a cigány játékokat, 
verseket, meséket és dalokat. A vizuális nevelésben a sajátos szín- és 
formavilágnak helyet kell kapnia. A mozgáshoz kötődő tevékenységek között 
szerepeljen a cigány tánckultúra megismertetése. 

- többi gyermekkel, tanulóval együtt nevelhető sajátos nevelési igényű gyermekek 
nevelése, 

- azoknak a sajátos nevelési igényű gyermekeknek az óvodai ellátása, akik a 
többi gyermekkel nem foglalkoztathatók együtt.  
Sajátos nevelési igényű gyermek, tanuló: az a különleges bánásmódot igénylő 
gyermek, tanuló, aki a szakértői bizottság szakértői véleménye alapján 
mozgásszervi, érzékszervi, értelmi vagy beszédfogyatékos, több fogyatékosság 
együttes előfordulása esetén halmozottan fogyatékos, autizmus spektrum 
zavarral vagy egyéb pszichés fejlődési zavarral (súlyos tanulási, figyelem- vagy 
magatartásszabályozási zavarral) küzd.” 
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4. Az alapító okirat 3.3. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 
„3.3. Államháztartási szakágazati besorolása: 851020 Óvodai nevelés 
Alaptevékenységek államháztartási szakfeladatrend szerinti besorolása: 

 
562912 Óvodai intézményi étkezés 
562917 Munkahelyi étkeztetés 
851011 Óvodai nevelés, ellátás 
851012 Sajátos nevelési igényű gyermekek óvodai nevelése, ellátása 
851013  Nemzetiségi óvodai nevelés, ellátás  
890441  Rövid időtartamú közfoglalkoztatás 

890442 
Foglalkoztatást helyettesítő támogatásra jogosultak hosszabb 
időtartamú közfoglalkoztatása 

890443 Egyéb közfoglalkoztatás 
889101 Bölcsődei ellátás 
841913 Támogatási célú finanszírozási műveletek” 

 
5. Az alapító okirat 6. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 

„6. Gazdálkodási besorolása:  
Önállóan működő költségvetési szerv. Pénzügyi-gazdálkodási feladatait – 
munkamegosztási megállapodás alapján – a Szécsényi Közös Önkormányzati 
Hivatal látja el. 
Az intézmény önálló bankszámlával rendelkezik, pénzforgalmát saját költségvetési 
számlájáról bonyolítja.  
A költségvetési szerv önálló éves költségvetéssel, s annak végrehajtásáról szóló 
költségvetési beszámolóval rendelkezik, mely Szécsény Város Önkormányzat 
költségvetési rendeletébe épül be.” 

  
6.  Az alapító okirat 8.3. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 
 „8.3. Egyéb foglalkoztatásra irányuló jogviszonyra a Polgári Törvénykönyvről 

szóló 1959. évi IV. tv. (külön megbízásos jogviszony) az irányadó.” 
 
7.  Az alapító okirat 10.2. pontjában a „legmagasabb létszám” szövegrész helyébe 

„maximális gyermeklétszám” szöveg lép. 
 
8.  Az alapító okirat 11. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 

„11. Vállalkozási tevékenység felső határa a módosított kiadási előirányzatok 
arányában: Vállalkozási tevékenységet nem folytat.” 

 
9. Az alapító okirat 13. pontja helyébe az alábbi szöveg lép: 
 „ 13. A vagyon feletti rendelkezés joga:  

„Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény, az államháztartásról szóló 
törvény végrehajtásáról szóló 368/2011.(XII.31.) Korm. rendelet, valamint az 
önkormányzat vagyonrendelete alapján.” 

 
10. Az alapító okirat záradéka helyébe az alábbi szöveg lép: 

Záradék:  
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Jelen alapító okirat a törzskönyvi nyilvántartásba történő bejegyzéssel lép 
hatályba, ezzel egyidejűleg a Szécsényi Cseperedő Óvoda és Bölcsőde 757-1/2013. 
számú, 2013. augusztus 27. napján kelt egységes szerkezetű alapító okirata 
hatályát veszti.  
 
Az alapító okiratot Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 
228/2013.(IX.24.) számú határozattal hagyta jóvá.” 

 
Záradék: 
Jelen módosító okirat a törzskönyvi nyilvántartásba történő bejegyzéssel lép hatályba. 

 
A módosító okiratot Szécsény Város Önkormányzata Képviselő-testülete a 
228/2013.(IX.24.) számú határozattal hagyta jóvá.” 
 
Szécsény, 2013. szeptember 24. 
 
 

Stayer László  
polgármester 

Dr. Bagó József 
jegyző 

 

 
  
 
 
 
 

 


